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S seje predsedstva OK SZDL

Predlog za nosilce
najodgovornejših funkcij

Splošna uravnilovska težnja v
zadnjem času je v OD Rudnik
kaolina in kalcita privedla zapo-
slene pri enakih delih do 11%
razlike pri OD med jamskimi in
zunanjimi deii. To pa je v bistvu
osnovni razlog za prckinitev dela
v TOZD Kaolin, saj je normal-
na razlika 25% v prid jamskim
delavcem.

Trenutno je to razmerje
ustvarjeno in nivo OD na primer-
ni visini in odnosu. To je bila
osnovna ugotovitev delovne sku-
pine, ki je bila imenovana s stra-
ni izvršnega sveta. Vendar je
predsedstvo ob tem menilo, da
bo potrebna kritična analiza iz-
vajanja ukrepov ob prekinitvi
dela v mesecu maju ter da je
zviševanje OD Ie kratkoročen
ukrep. To pomeni, da so rešene
le posledice nekaterih vzrokov,
ki so pripeljali do novih zaostri-
tev v oktobru, vendar so v tej
delovni organizaciji prisotne še
nekatere druge zaskrbljujoče
tendence. Zato je predsedstvo
potrdilo predlog delovne skupi-
ne v tistem delu, ko v rešitvah
opredeljuje predvsem kvalitet-
nejšo organizacijo dela, razreše-
vanje kadrovske problematike,
normativne rešitve, projekcijo
razvoja ipd. Vsi ti problemi pa
kažejo tuđi na politično in samo-
upravno aktivnost, zlasti samou-
pravnih organov in subjektivnih
sil znotraj delovne organizacije.

S kadrovskimi problemi se uk-
varjajo tuđi v DO SGP Gradi-
telj, vendar s to razliko, da so ti
problemi v večji meri rešeni, ra-
žen vprašanja glavnega direktor-
ja. Vseeno je čutiti, da med de-
lavci optimizem počasi izpodriva
apatičnost, kar se kaže predv-
sem v vračanju nekaterih delav-
cev v kolektiv. Zato je predsed-
stvo potrdilo predloge delovne
skupine, pri tem pa je menilo,
da je treba posebno pozornost
posvetiti tistemu delu predlogov,
ki pomenijo trajnejše in celovito
razreševanje gradbeništva v ob-
čini. ;

Menili so tuđi, da je zgolj indi-
vidualnoin separatno razreševa-
nje problemov ene gradbene
OZD na daljši rok neučinkovito,
temveč, da je rešitev v celovitem
pristopu k urejanju gradbeništva
in znotraj tega trdneje določiti
program razvoja DO Graditelj.

Predsedstvo se je nadalje sez-
nanilo tuđi s poročilom in dopol-
nitvijo poročila delovne skupine,
ki je raziskala nekatera odprta
vprašanja in še do sedaj nereše-
ne probleme v DO SKG. Zato
je bilo predsedstvo mnenja, da
je poročilo dobro predstavilo
probleme DO SKG in njeno ce-
lovito poslovanje. Predsedstvo je
k poročilu dodalo še ugotovitev,
da je k nastalim težavam in za-
pletom, s katerimi se srečujemo
v zadnjem obdobju, privedla
predvsem slaba samoupravna or-
ganiziranost.

Zato je predsedstvo sprejelo
poročilo delovne skupine v ti-
stem delu, kjer ugotavlja določe-
ne pozitivne premike pri izbolj-
ševanju poslovanja, da pa bo po-
trebno še veliko truda, tako zno-
traj DO kot tuđi v okviru širše
družbene skupnosti ter dosled-
nega uresničevanja predlaganih
ukrepov, kar bo prispevalo k
uveljavljanju SKG, da bo lahko
uspešno opravljala svojo po-
membno družbeno funkcijo.

Predsedstvo je tuđi dokončno
oblikovalo predlog nosilcev vo-
dilnih funkcij v občinski konfe-
renci SZDL in ga bo posredova-
lo v vse krajevne skupnosti in
družbene organizacije in društva

ter drugim subjektivnim silam v
dokončno obravnvo in sprejem.

Predsedstvo je ocenilo tuđi le-
tošnjo prireditev ob Dnevih na-
rodnih noš, folklore in obrti in
za uspešno izvedbo te prireditve
izreklo priznanje Turističnemu
društvu Kamnik, Turistični po-
slovni skupnosti in Zvezi kultur-
nih organizacij Kamnik kot glav-
nim nosilcem celotne prireditve.

M. J.

• Predsedstvo občinske kon-
ference SZDL je na svoji seji
dne 21. 10. 1985 obravnavalo
ocene dosedanjega poteka evi-
dentiranja za predsednika, pod-
predsednika in sekretarja OK
SZDL in pri tem oblikovalo na-
slednje prodloge:

Za predsednika občinske
konference SZDL
Davorin GREGORIČ (roj. 20.
11. 1949, stanujoč Jurčičeva 5,
Kamnik - pravnik)

Tov. Gregorič je doslej oprav-
ljal vrste odgovornih nalog. Bil je
davčni inspektor, načelnik davč-
ne uprave, sekretar skupščine
občine Sežana, po preselitvi v
Kamnik leta 1977 pa je še naprej
opravljal dela in naloge svetoval-
ca za samoupravne akte in tajni-
ka komisije za spremljanje izva-
janje Zakona o združenom delu
pri Skupščini občine Ljubljana-
Center in kasneje funkcije sekre-
tarja Medobčinskega sveta Zveze
sindikatov ljubljanske regije. Le-
ta 1984 je bil imenovan za sekre-
tarja republiškega odbora sindi-
kata delavcev družbenih organi-
zacij in državne uprave in repu-
bliškega odbora sindikata delav-
cev finančnih organizacij Slove-
nije.

Pomembnejše funkcije, ki jih
je kandidat opravljal v okviru sa-
moupravnih organov, kjer je
združeval delo, so bile zlasti:
predsednik delavskega sveta,
predsednik komisij za delovna
razmerja, komisij za OD in k' -
misij za samoupravne splošne ak-
te. Ves ta čas pa je stalno aktiven
tuđi v družbenopolitičnih organi-
zacijah.

Pomembnejše funkcije, ki jih
je ob rednem delu opravljal so:
v Sežani:

- član KO za kadrovska vpra-
šanja pri OK SZDL

- član komisije za idejno-poli-
tična vprašanja pri OK ZKS
v Ljubljani:

- član komisije za razvoj KS
pri skupščini občine Ljubljana-
Center

- član komisije za samouprav-
ne akte pri skupščini mesta Ljub-
ljana
v Kamniku:

- predsednik komiteja za SLO
in DS KS mesta Kamnik

Med sedanjimi zadolžitvami pa
so najodgovornejše:

- predsednik KO za kadrov-
ska vprašanja pri OK SZDL
Kamnik

- član statutarne komisije OK
ZKS Kamnik

- član republiške volilne ko-
misije

- član odbora udeležencev
sporazuma o solidarnosti na po-
dročju zaposlovanja SRS

- podpredsednik skupščine
medobčinske skupnosti za zapo-
slovanje v Ljubljani

- delegat RS ZSS v družbe-
nem svetu za preučevanje organi-
ziranja in delovanja administra-
tivno-tehničnih služb v SRS.

- podpredsednik skupščine
medobčinske skupnosti za zapo-
slovanje v Ljubljani

- delegat RS ZSS v družbe-
nem svetu za preučevanje organi-
ziranja in delovanja administra-
tivno tehničnih služb v SRS.

Za podpredsednika
občinske konference
SZDL

Jože MUHVIČ (roj. 24. 9. 1938,
stanujoč Smolnikarjeva 10, Kam-
nik, učitelj)

Tovariš Muhvič je zaposlen v
ZUIM kot učitelj praktičnega
pouka. Kandidat je v svojem dol-
goletnem družbenem in politič-
nem delovanju opravljal vrsto
odgovornih dolžnosti v družbe-
nopolitičnih in samoupravnih or-
ganizacijah v sredini, kjer dela,
kot tuđi v občini. Tako je bil
sekretar OO ZK, predsednik os-
novne sindikalne organizacije,
predsednik raznih komisij in de-
lavske kontrole v ZUIM, pa tuđi
predsednik občinske skupščine
socialnega skrbstva.

Sedaj je predsednik skupščine
za zaposlovanje, zunariji član dis-
ciplinske komisije, deluje pa tuđi
v raznih odborih v zavodu in na
soli.
Anton FIŠER (roj. 10. U. 1939,

stanujoč Trg svobode 3, Kamnik)
Končal je TSŠ-rudarsko smer.

Po zaposlitvi v Rudniku kaolina
Crna, kjer je delal do leta 1971 in
družbenopolitičnem angažiranju
kot sekretar OOZK in predsed-
nik OOS, se je zaposlil v letu
1972 v SO Kamnik. Leta 1972 je
bil izvoljen za sekretarja komite-
ja OK ZKS ter to dolžnost oprav-
ljal do leta 1977, ko je bil imeno-
van za komandanta občinskega
štaba TO.

Opravljal je vrsto odgovornih
družbenopolitičnih dolžnosti. Bil
je tuđi udeleženec VII. kongesa
ZKS in XI. kongresa ZKJ. Za
svoje delo je prejel več pohval in
priznanj, je pa tuđi nosilec meda-
lje za vojaške zasluge in reda dela
s srebrnim vencem.

Funkcije predsednika OK
SZDL Kamnik opravlja od 1. 4.
1982.

Za sekretarja občinske
konference SZDL
Rudi PFAJFAR (roj. 4. 12.
1953, stanujoč Tunjiška 2, Kam-
nik, višji upravni delavec)

Tov. Rudi Pfajfar seje po kon-
čanem studiju zaposlil pri VP
1098 Kranj kot civilna oseba v
službi JLA. Po končanem studiju
ob delu v Ljubljani, kjer je diplo-
mira! na Višji upravni soli, se je
zaposlil na oddelku za LO skupš-
čine občine Kamnik kot referent
za vojaške in mobilizacijske za-
đe ve.

Bil je podpredsednik odbora
za medsebojna usklajevanja, tre-
nutno pa je sekretar OOZK
upravnih organov občine
Kamnik.

Komemoracije
ob dnevu mrtvih
Krajevna organizacija
ZB NOV Crna 1.11. 1985 ob 10. uri pri spomeniku padlim v
Crni

Krajevna organizacija ZB NOV Motnik 31. 10. 1985 ob 10.
uri pri spomeniku padlim na pokopališču Špitalič;
31. 10. 1985 ob 9. uri pri spomenku padlim na pokopališču
Motnik

Krajevna organizacija ZB NOV Tuhinj 1. 11. 1985 ob 9. uri
pri spomeniku padlim na Prevojah

Krajevna organizacija ZB NOV Rakitovec-Pšajnovica
3. 11. 1985 ob 14.30 uri pri spomeniku padlim na hribu nad
M. Rakitovcem
KO ZBNOV Komenda-Moste-Križ 31. 10. ob 16.30 pri spo-
meniku padlih v Komendi
KO ZZB-NOV Nevlje 31. 10. ob 16. uri pri spominskem
obeležju osnovne sole Nevlie
KO ZZB NOV Šmartno-Hruševka 1. 11. ob 9. uri pri spome:
niku padlih v Gradišču.

Sestava zaposlenih
je še vedno slaba

Naš izvršni svet je na svoji zadnji
seji med drugim obravnaval tuđi
uresničevanje nacrta zaposlovanja
v občini v prvem polletju - poroči-
lo o tem je pripravila samoupravna
skupnost za zaposlovanje.

Tuđi tokrat je bilo izrečenih pre-
cej kritičnih besed o zaposlovanju,

Seja predsedstva OS ZZS

Priprave na 11. kongres
Predsedstvo občinskega sindi-

kata je v tem mandatnem ob-
dobju delovalo zelo aktivno, ne
zaradi velikega števila sej, am-
pak predvsem zaradi vsebine.
Predstavimo najpomembnejše s
seje predsedstva, ki je bila 14.
oktobra.

• Skupščina občinskega sin-
dikalfiega sveta je predlagana za
31. januarja. 1986 ob 12. uri. Na
seji bodo poleg sedanjih članov
organov ZSS Kamnik še delegati
iz sindikalnih organizacij TOZD
oz. DO.

• Evidnetiranje in priprava
na volitve potekajo po progra-
mu. Opravljeno je evidentiranje
za člane OS ZSS Kamnik in nje-
govih organov. Kadrovska koor-
dinacija pri SZDL Kamnik je za
predlagane kandidate za vodilne
funkcije v sindikatu Hala pozitiv-
no mnenje in so predlogi že po-
sredovani v razpravo in v potrdi-
tev OS. Vsi predlagani kandidati
so bili evidentirani v temeljnih
okoljih kot aktivni člani samou-
pravnih organov in DPO, podpr-
lo pa jih je tuđi predsedstvo OS
ZSS Kamnik.

Za predsednika OS ZSS Kam-
nik je predlagan Anton Istenič
(prof. opravljanje funkcije), za
podpredsednika Ivanka Jerman,
(neprofesionalna funkcija) in za
sekretarja sedanji sekretar Boži-
dar Spruk.

• OS ZSS Kamnik se tuđi ak-
tivno pripravlja na 11. kongres
ZSS. ki bo 21. in 22. 3. 1986 v
Ljubljani. Potrjene so bile po-
sebne delovne skupine, ki naj bi
vodile obravnave in razprave v
osnovnih sredinah po posamez-
nih področjih:

-delovna skupina za obravna-
vo poročila za 11. kongres ZSS,

- delovna skupina za resoluci-
jo 11. kongresa ZSS,

-delovna skupina za spre-
membe in dopolnitve statuta
ZSS.

Te delovne skupine pa bi vo-
dile še posebne tematske razpra-
ve v posameznih IOOOS in

sicer:
- uresničevanje temeljnih ci-

ljev gospodarske stabilizacije v
DO STOL,

- uresničevanje sistema soci-
alističnega samoupravljanja v
DO SVILANIT

- uresničevanje sistma delitve
po delu v DO TITAN,

- zagotavljanje materialne in
socialne varnosti delavcev v DO
ETA,

- politično in organizacijsko -
kadrovska krepitev ZSS v DO
UTOK,

- ustvarjalnost - najvišja
vrednota človekovega udejstvo-
vanja in pogoj revolucionarnih
ciljev osvoboditve dela v DO
KIK.

• Predsedstvo je obravnavalo
tuđi aktivnost ob pripravah za
splošne volitve v letu 1986 in
ugotavlja, da evidentiranja še ni-
šo opravili v vseh sredinah, na
kar so bili že opozorjeni. Ob
tem je pomembna sprememba
statuta občine Kamnik, saj se ra-
cionalizira število delegatskih
mest za ZZD na 40 delegatov da
bodo večje DO oblikovale kon-
ferenco delegacij.

Pomembna pa je tuđi spre-
memba zakona o dopolnitvah
zakona o volitvah in delegiranju
v skupščino, ki daje več prožno-
sti tuđi pri oblikovanju delegacij
za skupščine SIS. Pomembna
novost tega zakona je, da bodo
sredine, ki ne zaposlujejo več
kot 60 delavcev, lahko oblikova-
le skupno delegacijo ob ustrezni
spremembi samoupravnih aktov.

Sicer pa evidentiranje za dele-
gate poteka dokaj uspešno, kar
pa vsekakor ne velja za evidenti-
ranje za vodilne funkcije, ne sa-
mo v občini, ampak tuđi za re-
publiko.

• Pripravljena je valorizacija
programov SIS in nov predlog
prispevnih stopenj v občini
Kamnik. Na podlagi prilivov v
prvih 8. mesecih in na podlagi
predvidevanj o rasti OD, je
predlagano povišanje prispevne

stopnje iz OD za 0,35. Ker pa ta
izhaja v glavnem zaradi investici-
je - OŠ na Duplici - pri izobra-
ževalni intersni skupnosti, in ker
se vsaka investicija sprejema po
samoupravni poti, mora biti tuđi
predlog za povišanje prispevnih
stopenj sprejet v delovnih oko-
ljih. Prispevne stopnje iz dohod-
ka pa se ne bodo povećale, pri-
čakujejo ćelo zmanjšanje. Pred-
sedstvo ponovno poziva SIS, da
je treba izpeljati dogovorjen si-
stem sprejemanja prispevnih sto-
penj, pravilne porabe in preliva-
nja sredstev v SIS. Je pa res, da
smo v Kamniku s prispevnimi
stopnjami na repu v Sloveniji.

• Pri obravnavi dopisa peda-
goških delavcev Srednješolskega
centra Rudolf Maister v Kamni-
ku je glede na njihov materialni
položaj predsedstvo vse njihove
trditve podprlo, poleg tega pa
naj se že enkrat akcija uskladitve
OD z gospodarstvom izpelje. Ti
delavci so neposredno vezani na
republiško izobraževalno skup-
nost, sredstva v ta namen so,
vendar zaradi nepripravljenega
programa oziroma plana do us-
kladitve ni prišlo. Ta problem ni
samo v Kamniku, ampak v vsej
Sloveniji. Šolniki pravijo: Pro-
grame razširjamo, sredstva krči-
mo . . . kdo nosi posledice . . .
je jasno!

• Ob poročilih delovnih sku-
pin, ki jih je IS Kamnik poslal v
DO SKG, Graditelj in v Rudnik
kaolina in kalcita je predsedstvo
zahtevalo od OO ZSS vso po-
zornost, da obravnavajo in
spremljajo zaključke in ugotovi-
tve teh skupin.

Seja predsedstva OSS Kamnik
je bila zanimiva, obravnavala je
različna tematska področja.
Predsedstvo OS ZSS priporoča,
da se stališča tako OO ZSS kot
organov občinskega sveta ZSS
vnašajo v delo, vendar pa akcije
uspevajo le, Če jih vsak delavec v
gospodarstvu ali v družbeni de-
javnosti vzame kot svoje! In to
je tuđi naloga sindikata! K. C.

predvsem zato, ker navkljub vsem
dobrim nacrtom kadrovska sestava
zaposlenih ostaja praktično nespre-
menjena. To povedano z drugimi
besedami pomeni, da v našem
združenem delu še vedno iščejo več
manj kvalificiranih delavcev kot pa
delavcev z višjimi stopnjami stro-
kovne usposobljenosti. Zato je tuđi
razumljivo, da so na seji izvršnega
sveta pozornost namenili dnevni
migraciji delavcev v Ljubljano in
drugam, saj med njimi prevladujejo
strokovnjaki. Prav zato naj bi nare-
dili posebno analizo o dnevnih mi-
gracijah, v njej poiskali vse vzroke
in na osnovi tega tuđi ukrepali, da
bi v občini zaposlili več strokovnja-
kov. Delati bo treba na vseh po-
dročjih, tako pri stipendiranju, pri
zaposlovanju pripravnikov kot kas-
neje ob redni zaposlitvi, saj bo stro-
kovnjakom treba omogočiti, da
svoje znanje pokažejo in jih seveda
tuđi primerno nagraditi.

Ponovno pa bi bilo treba osvetliti
tuđi uresničevanje družbenega do-
govora o zagotavljanju minimalnih
življenjskih standardov delavcev iz
drugih republik in pokrajin, saj v
občini vseh potreb po delavcih ne
pokrivamo. Nekaj ponazoritev.
Delovne organizacije so v prvem
polletju potrebovale 830 delavcev,
od teg kar 36 odstotkov brez stro-
kovne izobrazbe. Ali še drugačc.
Delovne organizacije so potrebova-
le 112 delavcev brez pokliča, zapo-
slile so jih 203, od 274 potreb po
delavcih s prvo in drugo stopnjo
usposobljenosti so jih zaposili lc 62,
od 244 potreb po delavcih s tretjo in
četrto stopnjo usposobljenosti so
jih pokrili 143. Še najbolje je šio pri
peti stopnji, ker so od 72 potreb
pokrili 66, pri šesti stopnji so z zah-
tevano izobrazbo zaposlili le 19 od
64 potrebnih in pri sedmi stopnji le
14 od 64 potrebnih delavcev.

Te številke res dovolj zgovorno
ponazarjajo uresničevanje nacrta
zaposlovanja, s katerim naj bi
predvsem povečevali gospodarsko
uspešnost. Res je sicer, da se je
produktivnost glede na število za-
poslenih v občini - 10.768 - in
rezultate gospodarjenja povećala,
izboljšala se je tuđi izkoriščenost
delovnega časa. Vendar pa z dose-
ženim vsekakor ne moremo biti za-
dovoljni. Toliko bolj, ker se delov-
ne organizacije še vedno nišo otre-
sle nestvarnega načrtovanja (letoš-
nji prvi nacrt je predvideval 4 od-
stotno povećanje, po usklajevanju z
resolucijsko opredcljeno 2 odstotno
stopnjo so delovne organizacije na-
povedale 3,5, kasneje 2 odstotno
povećanje, dejansko pa zaposlile
0,2 odstotka) ampak šc vedno ka-
drovske politike in kadrovskih
služb nišo postavile na mesto, ki
jim gre.

Ob vsem tem še najmanj zbuja
skrb število nezaposlenih, ob pol-
letju jih je bilo le 88 oziroma 14
odstotkov manj kot lani.

J. T.
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Srečanje osmih pobratenih
Konec septembra je bilo te

18. srečanje delavske solidarno-
sti v Gornjem Milanovcu. Na os-
novi sporazuma sindikalnih sve-
tov občin Gornji Milanovac,
Kamnik, Kotor, Peć, Slavonska
Požega, Strumica, Travnik in
Zrenjanin se od leta 1968 sreču-
jejo sindikalni aktivisti. Tuđi le-
tošnjega srečanja se je iz Kumni-
ka udeležilo 45 predstavnikov.

Gornji Milanovac leži ob reki
Despotovic in Ibarski magistrali,
120 km je oddaljen od Beogra-
da. Občina ima prek 50.000 pre-
bivalcev, samo mesto pa okoli
13.000. Prebivalci se večji del
preživljajo s kmetijstvom. Po
vojni je zrasla tuđi industrija:
modna konfekcija, metalna in-
dustrija Metalac, tovarna avto-
mobilskih delov Fad, SOZD Ta-
kovo - proizvodnja krem, čoko-
lade, bonbonov ter žganih pijač,
novinarsko izdajatcljska organi-
zacija Dečje novine in drugi.
Slavni dnevi- NOB bodo ostali
vedno zapisani v njihovih srcih.
Oktober 1941 pa bo zapisan kot
najtežji dan. Nemci so 15. okto-

bra skoraj povsem porušili in
požgali mesto. Pridne in delovne
roke pa so na ruševinah zgradile
novo mesto današnji Gornji Mi-
lanovac.

Kamničani so prispeli do Maj-
dana - kraj pred Gornjim Mila-
novcem - kjer so jih pričakali
organizatorji in vodiči. Tam so
se zbrali tuđi vsi ostali udeležen-
ci iz drugih mest. Povorka avto-
busov je krenila proti mestu. Na
vhodu v mesto so vsi udeleženci
izstopili in se peš napotili proti
glavnemu trgu, kjer je bila
osrednja slovesnost. Ob cesti so
se zbrali številni domaćini, pi-
onirji, mladinci in udeležence to-
plo pozdravljali ter jih obsipavali
s cvetjem. To je bil veličasten
prizor, ki je ostal v spominu
vsem udeležencem. V kulturnem
programu so z bćsedo, glasbo in
plesom predstavili vsa pobratena
mesta. Ob koncu so na trgu za-
plesali kolo, v katerega so se po-
mešali udeleženci karavane in
domaćini.

Naslednje jutro so udeleženci
karavane položili venec k spo-

meniku na hribu Miru. Zatem so
odšli na obiske v delovne organi-
zacije. V vsakem avtobusu se je
zbralo nekaj predstavnikov iz
vsake občine. Tako so avtobusi
pripeljali v vsako tovarno »Jugo-
slavijo v malem«. Po ogledu pro-
izvodnje je sledil pogovor s
predstavnik! podjetja, kjer so jih
vodstveni delavci in predstavniki
DPO seznanili z delom in pro-
blematiko njihove DO.

Po pogovoru so v vseh delov-
nih organizacijah pripravili dru-
žabha srečanja; odmevale so pe-
smi, vilo se je kolo bratstva in
enotnosti tja do popoldneva. Ob
18. uri so vsi udeleženci priso-
stvovali predavanju na temo:
»Današnji mednarodni odnosi in
mednarodni položaj Jugslavije«,
ki ga je vodil Radiša Gačić, se-
kretar predsedstva ZK Srbije.
Nekaj prostega časa so udele-
ženci izkoristili za ogled rnesta in
manjše nakupe. V večernih urah
so se vsi zbrali v hotelu Šumadi-
ja na tovariškem srečanju. Zaba-
vali so jih: ansambel RTV Beo-
grad, Biljana Ristič, Lepa Lana;

to so imena, ki povedo, da je
bilo več kot prijetno tišti večer.

V soboto zjutraj so se vsi ude-
leženci odpeljali proti Kragujev-
cu, kjer so si ogledali spominski
park Šumarica. V Kragujevcu so
nemški fašisti izvršili enega naj-
večjih zločinov v Jugoslaviji v ča-
su druge svetovne vojne. V
enem dnevu - 2 1 . oktobra 1941
leta - so ustrelili 7000 prebival-
cev tega mesta. Med žrtvami je
bilo 300 učencev, 18 profesorjev
in 15 otrok od 8. do 12. leta. Ta
zločin je bil storjen na najbolj
surov način - s streljanjem v Šu-
marici. Nemci so s tem hoteli
zastrašiti vso Srbijo, v kateri se
je razplamtela vstaja. V spomin
na ta krvavi dogodek je prostor
spremenjen v spominski park
Kragujevački oktober, ki se raz-
teza na 350 ha površine. Leta
1976 pa je bil odprt muzej »21.
oktober«. Udeleženci so položili
venec in si ogledali spominski
park ter muzej. Številni pesniki
in pisatelji so opisovali dogodke

v Kragujevcu. Med drugim je
Francoski filozof Jean Paul Sar-
tre zapisal: »Največji vtis, ki ga
lahko tujec odnese iz neke deže-
le, je bolečina, ki jo občuti v tej
deželi. Jaz sem to doživel v Kra-
gujevcu«. Po ogledu so se udele-
ženci odpeljali proti Gornjemu
Milanovcu do kraja Rudnik, kjer
so imeli na prostem partizansko
kosilo. Ob dobrem pasulju je
sledil še zadnji prijateljski kle-

pet, kolo in že je prišlo slovo.
Stisk roke in iskreno nasvidenje,
je bilo videti na vseh ohrazih
udeležencev, ki so odhajali v
svoje občine. Naslednje leto se
dobijo v Peći v SAP Kosovo.

Leta 1987 pa bo udeležence 20
karavane delavske solidarnosti
gostil Kamnik.

Franci PESTOTNIK

Se enkrat: Zakaj se mnogi jezijo na SKG?
V zvezi s člankoma v Kamni-

škem občanu št. 16 z dne 14. 10.
1985, ki se nanašata na delovno
organizacijo SKG le-ta, upošte-
vajoč Zakon o temeljih sistema
javnega obveščanja, sklepe sa-
moupravnih organov delovne or-
ganizacije in družbenopolitičnih
organizacij DO, zahteva objavo
naslednjih pojasnit:

- Glede članka ZAKAJ SE
MNOGI JEZIJO NA SKG?

V tem članku se avtor J. T.
pojavlja v vlogi »odvetnika« ene-
ga izmed bralcev Kamniškega
občana sicer uporabnika ogreva-
nja, ki naj bi bil ogorčen nad
poslovanjem DO SKG češ, da je
neopravičeno prejel opomin za
razliko v ceni ogrevanja okrog
800 din ter da mu SKG neopra-
vičeno zaračunava stroške opo-
mina in 7,5% zamudne obresti,
ki da jih računovodska služba
SKG tuđi ne zna izračunati.

DO SKG ugotavlja, da so na-
vedbe v tem članku netočne in
zlonamerne ter pomenijo blate-
nje delovne organizacije. Zoper
konkretnega »uporabnika« ogre-
vanja je bil namreč za sporni
znesek izdan plačilni nalog Te-
meljnega sodišča v Ljubljani,
Enota v Kamniku opr. št. Pl
749/85 z dne 23. 7. 1985. Upo-
rabnik ogrevanja zoper plačilni
nalog ni ugovarjal, ker se je z
njim očitno strinjal, zato je ta 5.
8. 1985 postal PRAVNOMO-
ČEN. Pravnomočnost pomeni,
da je o sporni terjatvi dokončno
odločeno. Terjatev SKG je bila s
strani uporabnika ogrevanja dne
2. 8. 1985 plaćana izven izvršil-
nega postopka.

Ker pa takšni običajni in legal-
ni postopki uporabniku ogrevar
nja, kjer je sodišče s pravnomoč-
no sodno odločbo ugotovilo ute-
meljenost terjatve, očitno nišo
bili všeč, je bila zadeva posredo-
vana novinarju J. T., ki se je na
vrat na nos, ne da bi prevedi
navedbe uporabnika ogrevanja,
postavil v vlogo njegovega »od-
vetnika«. Izrabil je priložnost za
očrnitev DO SKG pri čemer ji je
mimogrede očital še lekcijo iz
računanja obresti in dobrega po-
slovanja. Na njegovo nesrećo tu-
đi netočno, vprašanje pa je s
kakšnim namenom. Obresti zo-
per uporabnika ogrevanja v zne-
sku 80,00 din so namreč izraču-
nane popolnoma pravilno, do-
kaz o tem, pa se nahaja v DO
SKG. Sicer pa je obresti izraču-
nal isti računalnik, ki jih izraču-
nava tuđi za Upravo za družbe-
ne prihodke občine Kamnik.
DO si upa J. T. še poučiti, da
poleg letnih obresti, ki jih J. T.
edino prizna in očitno tuđi poz-
na, poznamo še mesečne pa tuđi
dnevne obresti. Nedvomno pa
je, da nesporazuma okrog obre-
sti ne bi bilo, će bi »uporabnik«
ogrevanja svojo obveznost v ro-
ku, kot je označen na položnici,
tuđi plačeval.

Tildi glede obvestil o plačilu
razlike za ogrevanje je bilo s
strani SKG postopano kot to do-

loča pogodba o ogrevanju med
SKG in hišnim svetom hiše, v
kateri »uporabnik« ogrevanja
stanuje. Glede utemeljenosti oz.
neutemeljenosti opomina po ve-
ljavni zakonodaji, pa se DO
SKG sprašuje katera je ta veljav-
na zakonodaja, na katero se skli-
cuje J. T. Zakon o obligacijskih
razmerjih (Uradni list SFRJ št.
29/78), ki za tovrstna razmerja
velja, namreč opomina med up-
nikom in dolžnikom sploh ne
pozna, pač pa upnik poplačilo
svoje terjatve lahko neposredno
uveljavlja sodnim potom. Da ne
bo nesporazuma - SKG pa po-
sameznega dolžnika, kljub temu,
da to ni njegova dolžnost, vse-
eno prej z opominom opozori na
dolžnost plačila dolga.

Tuđi glede obračunavanja
etažnega prispevka je s strani av-
torja članka prav toliko netočno-
sti kot v prvem delu članka. Bi-
stvo, ki ga je avtor J. T. pri tem
zgrešil je dejstvo, da se etažni
prispevek namreč po Zakonu o
stanovanjskem gospodarstvu
plačuje akontacijsko. Terjatve iz
naslova plačevanja etažnega pri-
spevka pa zastarajo v 3. letih
(Zakon o obligacijskih razmer-
jih). Terjatve iz članka So zato še
vedno aktualne.

Primerjava s prodajo TV kaže
na popolnoma nepoznanje pro-
blematike in željo po senzaci-
onalnem pisanju avtorja.

Avtor DO očita tuđi, da ta
uporabnikov ne obvešča do kdaj
je posamezno obveznost treba
poravnati. Ta navedba ni točna,
saj je na vsaki položnici točno
označen rok zapadlosti.

Sporni članek so na svoji seji
obravnavali tuđi samoupravni
organi in družbenopolitične or-
ganizacije delovne organizacije
in takšno senzacionalistično ter
neargumentirano pisanje o po-
slovanju DO obsodili. Zahtevali
so, da se zoper avtorja članka
zaradi lažnih navedb in blatenja
delovne organizacije uvede
ustrezen postopek za ugotovitev
njegove odgovornosti.

Delavci SKG se zavedamo, da
naše poslovanje ni stoodstotno
takšno kot naj bi vzorno poslo-
vanje bilo, vendar pa se trudimo
temu čimbolj približati. Delavci
DO, ki se zlasti v zadnjem času
zelo prizadevamo zgledno uredi-
ti naše poslovanje, zato ne mo-
remo dovoliti, da vsa naša priza-
devanja izniči takšno nesprejem-
Ijivo pisanje.

Občane Kamnika - uporabni-
ke naših storitev ob tej priliki
prosimo, da v kolikor imajo ka-
kršnekoli pripombe na naše po-
slovanje ali težave v zvezi z
njim, da to skušajo urediti nepo-
sredno v naši delovni organizaci-
ji, kjer jim bomo, upoštevajoč
realne možnosti, radi pomagali.

- Glede članka na prvi strani
Kamniškega občana KAKO
ODPRAVLJAJO TEŽAVE V
GRADITELJU IN SKG

pa SKG, z željo posredovati
občanom objektivno informaci-
jo, pojasnjuje sledeče:

Članek kaže na dejstvo, da
Kamniški občan v svojih sporo-
čilih ni tako ažuren in avtenti-
čen, kot naj bi glede na lokalni
značaj glasila bil. Prispevek v
Kamniškem občanu je namreč
dobesedni prepis članka iz časo-
pisa »Delo« z dne 28. 8. 1985,
Kamniški občan pa je izšel 14.
10. 1985, torej mesec in pol kas-
neje. Problematika SKG in med
drugim tuđi članek v »Delu« je
bila namreč medtem dne 4. 10.
1985 obravnavana na razgovoru
med predstavniki družbenopoli-
tičnih skupnosti SO Kamnik,
predstavniki družbenopolitičnih
organizacij SO Kamnik, delovne
skupine v SKG in predstavniki
SKG, kjer so biia do konkretnih
vprašanj sprejeta naslednja sta-
lišča:

- Članek v »Delu«, kjer je
obravnavana problematika SKG
je napisan enostransko, tenden-
ciozno in zlasti senzacionali-
stično.

— GJede pokrivanja izgube so
bila sprejeta pojasnila predstav-
nikov SKG; posebna finančna
komisija SDK tega ne bo razi-
skovala, saj bo s strani SDK ob
koncu leta izvršen redni letni
pregled finančnega poslovanja.

Delovna organizacija meni, da
bi Kamniški občan, će že na svo-
jih straneh objavlja dobesedne
prepiše člankov iz dnevnega ča-
sopisja, (v zadnjem času je to
pogosta praksa) le-te lahko vsaj
ažuriral oz. se prepričal, će je
problematika sploh še aktualna.

Delovna organizacija okrog
teh člankov zaključuje polemiko
z mnenjem, da je tovrstne pro-
bleme potrebno reševati z nepo-
srednim stikom med delovno or-
ganizacijo in strankami samimi,
saj polemike po časopisju pro-
blemov ne rešujejo, pač pa jih
kvečjernu še zaostrujejo.

Stanovanjsko in komunalno
gospodarstvo SKG p.o. Kamnik

• • •

Odgovor, še bolje popravek,
ki ga je poslala DO SKG v zvezi
z dvema člankoma v prejšnji šte-
vilki Kamniškega občana, vseka-
kor ne more ostati brez našega
odgovora, saj bi sicer stvari osta-
le nedorečene. Začnimo z dru-
gim delom, z njihovim odgovo-
rom na članek Kako odpravijajo
težave v Graditelju in SKG, za
katerega nam očitajo, da je pre-
pisan iz Dela z dne 28. 8. 1985.
Njihova ugotovotev žal ni točna;
v omenjenem prispevku smo po-
ročali s seje občinskega izvršne-
ga sveta, ki je bila 1. 10. 1985 ob
10. uri, na njej pa je izvršni svet
po obravnavi poročila o uresni-
čevanju stališč občinske skupšči-
ne v zvezi z DO SKG - poročilo
je pripravila delovna skupina iz-
vršnega sveta - sprejel sklepe,
kot jih navajamo:

1. Izvršni svet sprejme osnov-
no poročilo o izvajanju stališč
občinske skupščine in izvršnega
sveta v delovni organizaciji Sta-

novanjsko in komunalno gospo-
darstvo Kamnik in dopolnitve
tega poročila, ki ga je pripravila
delovna skupina izvršnega sveta.

2. Izvršni svet ugotavlja, da v
poročilu delovne skupine ni raz-
Čiščeno vprašanje pokritja izgu-
be v DO SKG za prvo trimeseč-
je 1985 v visini 4.000.000 din.
Izvršni svet bo zahteval, da se to
vprašanje razčisti preko službe
družbenega knjigovodstva.

3. Izvršni svet tuđi ni sprejel
odgovora glede programa sana-
cije stanovanjskih blokov na Ba-
kovniku od Samoupravne stano-
vanjske skupnosti in DO SGP
Graditelj.

4. Izvršni svet pređlaga, da
poročilo obravnavajo in spreje-
majo zbori občinske skupščine.
Za poročevalca na zborih občin-
ske skupščine izvršni svet pred-
laga Petra Mikuša, predsednika
delovne skupine izvršnega sveta.

5. Izvršni svet skliče razgovor
s pfedstavniki delovne organiza-
cije SGP Graditelj in družbeno-
politične skupnosti - občine
Kamnik - 4. 10. 1985.

Torej v konkretnem primeru
ni šio za prepis oziroma ponatis
članka iz Dela, ampak za zelo
korektno poročilo s seje izvršne-
ga sveta. In kaj naj novinar po
tem še preverja? Naj gre v de-
lovno organizacijo in jih povpra-
ša, ali je izvršni svet sprejel pra-
vilne sklepe in ali se z njimi stri-
njajo? Izvršni svet je vendar or-
gan, ki smo mu ob skupščinskih
volitvah dali vso podporo s tem,
da smo ga izvolili, zato bi tako
ravnanje pomenilo nezaupnico
izvršnemu svetu. O tem, da po-
ročilo komisije o uresničevanju
sklepov občinske skupščine v
DO SKG — gotovo ga ni pripra-
vila mimo SKG — ni bilo zado-
volji vo in celovito, pa pričajo že
sklepi izvršnega sveta; če bi bilo
drugače, bi bili tuđi sklepi dru-
gačni.

In da bo slika še popolnejša.
Izvršni svet je na svoji seji 22.
10. 1985 ob 10. uri med drugim
obravnaval tuđi pojasnilo DO
SKG glede izvajanja stališč SO
in JS. Izvršni svet je menil, da
pojasnilo sicer zadostuje za spre-
membo 2. sklepa, še vedno pa ni
najboljše. Izvršni svet je na tej
seji torej spremenil 2. sklep ta-
ko, da pokrivanja izgube za prvo
trimesečje v visini 4.000.000 din
ne bo pregledala posebnma ko-
misija SKD, ampak bo SDK to
storila konec leta ob rednem
pregledu poslovanja.

Menda je odveč šc kaj pojas-
njevati v zvezi s tem člankom.

Pa še nekaj besed k odgovoru
na članek Zakaj se mnogi jezijo
na SKG. Lahko smo zadovoljni,
da so nam v DO SKG povedali
nekaj več o svojem poslovanju.
Za objavo v Kamniškem občanu
smo dobili ćelo kopijo obračuna
obresti, tako da bo poslej ne le v
članku omenjeni občan, ampak
še marsikateri občan vsaj vedel,
kako jih obračunavajo. Iz opo-
mina, na katerem piše le (citira-

no): 7,5% obresti din 80,00, te-
ga pač ni mogoče ugotoviti.
Vsak občan pa seveda ne pozna
vseh zakonov, da bi mu bilo vse
pri priči jasno.

V DO SKG so nam pojasnili
tuđi, kako je z obveščanjem o
plačilu poračuna etažnega pri-
spevka, ki da ga zaračunavajo na
položnici. Tisto, kar je dobil ob-
čan iz našega članka, prav. goto-
vo ni položnica, zato objavljamo
fotografijo dokumenta. K temu
lahko dodamo le še, da zakon o
stanovanjskem gospodarstvu
pozna drugačno dikcijo, kot jo
uporabljajo v SKG, namreč:
stroške gospodarjenja, stroške
za prenovo skupnih delov in na-
prav in skupne funkcionalne
stroške.

In kar se nam je zdelo najbolj
sporno, kljub zakonu o obligacij-
skih razmerjih: v današnjih raz-
merah si vsak prizadeva čimprej
izterjati tisto, kar mu pripada
(zaradi vsesplošne nelikvidnosti
se je ćelo zakoniti rok za plačilo
računa skrajšal), v SKG čakajo
skoraj do zadnje minute. »Polož-
nico«, ki so jo napisali 20. 5.
1985, je etažni lastnik dobil v ro-
ke sele avgusta. Le zakaj so mo-
rali tako dolgo čakati, da so po-
račun odposlali? In če so s pora-
čunom čakali tako dolgo, potem
človek pač težko verjame njiho-
vim trđitvam, da poslujejo, kot
je treba in jim ni mogoče ničesar
očitati.
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In za konec smo DO SKG
dolžni pojasnilo tuđi mi. V svo-
jem odgovoru pravijo, da zakon
o obligacijskih razmerjih opomi-
na ne pozna. Toda, 324. člen te-
ga zakona pravi takole: 1. Dolž-
nik priđe v zamudo, če ne izpol-
ni obveznosti v roku, ki je dolo-
čen za izpolnitev. 2. Če rok za
izpolnitev ni določen, priđe
dolžnik v zamudo, ko upnik ust-
no ali pismeno, z izvensodnim
opominom ali z začetkom kakš-
nega postopka, katerega namen
je doseći izpolnitev obveznosti,
zahteva od njega, naj izpolni ob-
veznost.

Torej v samoupravno dogo-
vorjenih razmerjih, o katerih nas
prepričujejo v SKG, ne more bi-
ti običajna in legalna pot posto-
pek na sodišču, seveda če upo-
števamo tuđi ustavo in splošne
določbe zakona o obligacijskih
razmerjih.

In še to. Če bi bili zelo na-
tančni, njihovega odgovora
sploh ne bi objavili, ker se skli-
cujejo na zakon o temeljih siste-
ma javnega obveščanja — to pa
je zvezni zakon, ki opredeljuje le i
osnove. Urejanje javnega obveš-
čanja pa'je sicer v pristojnosti
republik in pokrajin in v SKG bi
se morali sklicevati na ustrezni
republiški zakon o javnem ob-
veščanju, na osnovi katerega
smo iz njihovega popravka tuđi
crtali vse tisto, kar po dikciji te-
ga zakona v popravek ne sodi.

Uredništvo
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Usposabljanje
zunajšolske mladine
v SLO in DS

Avgusta je v Kamniku pote-
kalo usposabljanje mladine za
splošni ljudski odbor in družbe-
no samozaščito. Udelcžili so se
ga mladinci in mladinke, ki ne
obiskujejo šol srednjega usmer-
jenega izobraževanja. Na zbor-
nem mestu se je zbralo nad 60
mladincev, ki so bili razdeljeni v
pet skupin. Med usposabljenjem
so vsi mladinci prebivali v ZU-
IM, ki je nudil odlične pogoje za
življenje in delo

Delovni dan se je začel ob 6.
uri, končal pa ob 22. uri, včasih
tuđi kasneje. Dnevni red je bil
klasičen - umivanje, postavlja-
l e , zajtrk, telovadba, jutranji
pregled in branje dnevne zapo-
vedi, nato pa ure pouka, ki so
bile teoretične ali praktične, od-
visno od teme. Vsako uro še
»čik-pavza«, pa malica, pa spet
pouk in še malo prostega časa,
pa zopet dve uri pouka, večerja,
TV dnevnik in potem si bil
prost, seveda če nisi bil dežuren
v WC ali pa na straži.

In ka se je poleg obveznih tem
s področja splošne ljudske
obrainbe in družbene samozašči-
te šc videlo?

Pridni mladinci so izdali dve
številki glasila, ki sta vsebovali
skoraj vse - poezijo, ljubezen,
humor in pa tuđi malce pesimiz-
ma nad skoraj nedosegljivim re-
dom, ki naj bi vladal pri njih.
Aktivna je bila tuđi športna ko-
misija in vsak prosti čas je bil
namenjen tekmovanju ali pa sa-
mo »ogrevanju«, predvsem v na-
miznem tenisu in košarki.

Ker je bilo vreme Iepo, smo
tuđi plavali. Vsak je plaval po
svojih zmožnostih, tišti pa, ki so
se vode bali, so malce svojega
strahu izgubili s pomočjo plaval-
nih učiteljev iz Plavalnega kluba
Kamnik. Kaj pa pouk?

Videli smo filme, slišali teorijo
in nato vse skupaj Iepo »probali«
na terenu. Bilo je vroče, usta so
bila suha, a vseeno smo preži-
veli.

Streljali smo z zračno in malo-
kalibrsko puško ter na koncu z

M 48. To je bil ognjeni krst. Pa
še nočni pohod in orientacijsko
tekrnovanje sta izstppala iz pro-
grama. Drugače pa vse po pro-
gramu. Aha, na koncu pa še
spoznavni večer. Tu je bilo seve-
da najbolj veselo. Zjutraj je pri-
šel čas, da se poslovimo, še po-
gled nazaj in izjava: še borno pri-
šli, drugo leto, a samo na obisk!
Zdravo!

P. D.
Jubilanli - 30 letniki

Svilanitov praznik
Delavci Svilanita vsako leto

praznujemo tovarniški praznik v
spomin na 20. oklober 1962, ko
je bila ustvarjena prva stara mi-
lijarda dinarjev prihodka, v
istem letu pa se je začel tuđi Svi-
lanitov izvoz v skandinavske dr-
žave, prodano je bilo za 18.000
S brisač.

Z mnogimi udarniškimi urami
in prizadevnostjo pri delu je v
dobrih dvajsetih letih na Pero-
vem zrasla sodobna tovarna fro-
tirja in svilenih tkanin ter izdel-
kov iz obeh proizvodnih progra-
mov na svetovnem kvalitetnem
nivoju.

V razvoju Svilanita je bila po-
membne pozornosti deležna so-
dobna tehnologija, toda pri tem
ni izostala pozornost in skrb za
človeka. Ne da se primerjati po-
gojev dela, pred dvajsetimi leti
in danes toda iz tistih časov še
ostaja v praksi čestitka sleherne-
mu delavcu in upokojencu ob
rojstnem dnevu, vsakoletno to-
varniško praznovanje, srečanje
upokojencev ter še nekatere
druge aktivnosti. Letos so bila
razmišljanja o tem, da bi tovar-
niško praznovanje omejili samo
na slovesno sejo delavskih sve-
tov, denar pa namenili za razširi-
tev počitniških kapacitet. Praz-
nik je ostal v nespremenjeni
obliki, še večji poudrek pa so z
njim žnleli dati rnedsebojnemu
spoznavanju in krepitvi dobrih
medsebojnih odnosov.

Tovarniško praznovanje se je
začelo z raznimi športnimi prire-
ditvami že v septembru, doseže-
na je bila tako množičnost kot
kakovost. Odbojka, kolesarje-
nje, kegljanje, teki, met krogle,
strcljanje in vzpon 34 planincev
na Km so navdušili tako udele-
žence kot navijače.

Srečanje upokojencev je bilo
letos nekoliko spremenjeno. Na-
mesto izleta šo se upokojenci
zbrali v tovarniški menzi, si

ogledali proizvodnjo in se nato
poveselili ob glasbi in razgovorih
s sodelavci. Dobra udeležba in
razpoloženje sta potrdila pravil-
nost takšne odločitve, saj je za
mnoge vožnja z avtobusom pre-
hud napor. K dobremu vzdušju
je prispeval tuđi polovični regres
za letni dopust, ki so ga zaposle-
ni iz sklada skupne porabe na-
menili našim nekdanjim sode-
lavcem.

Na tovarniškem praznovanju v
Hali komunalnega centra v
Domžalah so bile podcijene tuđi
plakete jubilaniom za deset,
dvajset in trideset letno delo v
Svilanitu. .lubilantov 10-letnikov
je bilo 24, 20-letnikov 27, kar 21
delavcev pa je letos praznovalo
30 letnico dela v Svilanitu in
sicer:
Ana Balantič - tkalnica svile;
Francka Baloh - konfekcija fro-
tirja; Rozka Fabjan - kontrola;
Ida Galjot - vzdrževanje in ener-
getika; Ana Grabnar - kontrola;
Vinko Grabnar - komercialna
služba; Franc Grilje — tkalnica
frotirja; Rozka Jagodic - tkalni-
ca svile; Matija Jenko - splošno
kadrovska služba; Metka Katiš-
nik - komercialna služba; Majda
Komatar - Gospodarsko finanč-
na služba; Milena Lombergar -
tkalnica frotirja; Jožica Maček -
tkalnica frotirja; Marija Mlakar
- tkalnica svile; Slavka Moćnik -
kontrola; Jožica Ocvirk - tkalni-
ca frotirja; Mara Perčič - kon-
fekcija frotirja; Jožica Schaffer -
komericalna služba; Peter Tajč -
vzdrževanje in energetika; Tonč-
ka Vinšek — kontrola; Marija
Zarnik - tkalnica frotirja; jubi-
lanti 30 letniki so predstavljeni
tuđi na sliki.

Že leta 1974 so delavski sveti
sprejeli pravilnik o podelitvi ok-
tobrskih nagrad, katerih namen
je spodbujati delavce v delovni
organizaciji k čim večji aktivno-
sti in ustvarjalnosti na področju

Po ideje v Idejo
Ker številni Kamničani še

vedno ne vedo, s čim se ukvar-
ja majhna, a simpatična trgovi-
nica nasproti občinske zgrad-
be, sem se odločil, da predsta-
vim njeno triletno delovanje.

Pred tremi leti je nekdanja
Eksperimentalna tkalnica
Kamnik odprla svojo trgovino
- Svetovalno prodajni studio
Ideja. Ta ni klasična trgovina,
ampak vam simpatična in stro-
kovna usposobljena dekleta tu-
đi pomagajo pri izbiri tekstila
in dodatnega asortimana za
opremo stanovanja. V okviru
studia dela tuđi servis, v kate-
rem šivajo zavese, pregrinjala,
prte in blazine za stranke, ki
želijo imeti unikatno opremlje-
•no stanovanje. Ker pa je servis
precej obremenjen, morajo na-
ročniki na izdelek počakati tu-
đi mesec dni in več. Že v bliž-
nji prihodnosti pa se bo čakal-
na doba bistveno zmanjšala,
saj bodo zaposlili še dve šivilji.
Tako se bodo lahko le te še
bolj posvetile delu na razsta-
vah in sejmih, ki so tuđi dali
svoj de|ež pri reklemarinju
Ideje. Prav gotovo je ljubljan-
ski sejem mode precej prispe-
val k temu, da vanjo zahajajo
kupci iz vse Slovenije, ne le iz
Kamnika in okolice. Ker pa je

v delovni organizaciji zaposle-
nih več kot sto delavcev, jim
uspeva s svojo ponudbo zado-
voljiti vse bolj zahtevno tržiš-
če. Kupci so s kvaliteto Ideji-
nih izdelkov zadovoljni, le ce-
ne so majhen problem. Vse su-
rovine so namreč iz uvoza, ker
so naše precej slabše kvalitete,
pa še dobiti jih vedno ni mogo-
če. Zato skoraj vsak kupee ra-
je malo globlje poseže v denar-
nico in kupi dražji, a res kako-
vosten izdelek. pokaz za to so
številna naročila od partnerjev
zunaj Slovenije. Največjo po-
zornost posvečajo opremi ho-
telov, saj so opremili številne
hotele v Dubrovniku in pa sa-
rajevski Hollidav Inn. Ta in
podobna naročila so v Ideji do-
bili zato, ker so trgu ponudili
nekaj novega, kar so projek-
tanti in investitorji sprejeli z
obema rokama. Tuđi seminar,
ki so ga letos maja organizirali
z Veletekstilom in Stolom, je
hotelirjem in projektantom
prikazat celotno ponudbo in
zadovolji! njihov okus, kar so
dokazali s sklcpanjem pogodb.

Opremljanje hotelov teče
zelo hitro in ubrano, saj Idejini
strokovnjaki na licu mesta
opravijo pogovore z naročni-
kom o tem, kakšno opremo

želi, jim predlagajo svoje zami-
sli, ter pokažejo vzorce in na-
čin izdelave posameznih arti-
klov. Ko uskladijo mnenja, jih
strokovnjaki posredujejo v
proizvodnjo, katere naloga je
hitra izdelava in kakovost iz-
delkov. Ko so ti gotovi, se
monterska ekipa z njimi vrne v
hotel in jih namesti. To je v
glavnem vse o opremljanju ho-
telov, medtem kd morajo po-
samezniki svoja stanovanja z
Idejinimi izdelki opremiti sa-
mi. To z malo iznajdljivosti
sploh ni težko in le redko se
zgodi, da kdo ne zna pričvrstiti
vijakov in karnise ali roloje.

Delo Ideje lahko strnemo v
tri glavna področja - svetova-
nje, šivanje in prodaja. Sveto-
valke, ki so po izobrazbi inže-
nirji oblikovanja, imajo najpri-
jetnejše delo, saj so v neneh-
nem stiku z ljudmi, ki radi po-
slušajo njihove nasvete. Delo,
ki ga opravljajo, pa ni le sveto-
vanje, ampak kreirajo tuđi
vzorce in opazujejo odziv
strank in včasih ćelo uporabijo
njihove ideje.

Da rade in pridno delajo,
sem opazil po skrbno izbranem
odgovoru, ki mi ga je dala ena
izmed njih na vprašanje, kako
bi označila tekstil. Povedala je,

da je tekstil med vsemi mate*i-
ali, ki nas obdajajo nekaj po-
sebnega. Njegov videz je na-
mreč v vsakem primeru rezul-
tat uporabljenega materiala in
izbrane tkalne tehnike. Zato je
prava lepota tekstila prav v do-
bro izbrani kombinaciji teh
dveh osnovnih prvin, ki prese-
nečata z vedno novimi struktu-
lami. Dodala je še, da bi bil
svet brez barve prazen in da je
tekstil tišti, ki je na široko od-
prl vrata barvam in je v našem
okolju nosilec barve in razpo-
Joženja v prostoru. Skrbno iz-
brana paleta osnovnih barv je
temelj vsake dobre kolekcije.
V njej se osnovni barvni toni
srečujejo v različnih kombina-
cijah in količinah ter v različ-
nih vzorcih in na različnih ma-
terialih.

Prav za konec pa še nekaj
okvirnih cen Idejinih izdelkov.

Gubani roloji (m2) stanejo
od 3.000 do 4500 din, klasični
roloji od 2.700 do 4.100 din,
panoji 2000 din, nabrane zave-
se 5.000 din, blazine 2.000 din,
enoposteljna pregrinjala
10.000 din, kopalniške zavese
5.500 din in luči 4.000 din.

Sicer pa, pridite v Idejo in si
jo (vsaj) oglejte sami.

MATIC ROMŠAK

gospodarskoga razvoja, krepitvi
samoupravnoga in političnega
delovanja ter za posebno marlji-
vost in prizadevanje pri delu.
Poleg triindvajsetih rtagrad, ki
jih podeljujejo sveti delovnih
enot oz. delavski svet TOZD, so
vsako leto podeljene tuđi tri na-
grade delovne organizacije Svi-
lanit.

Oktobrska nagrada za vidne
uspehe na strokovnem področju
je bila podcijene Francu Ko-
rošcu.

Franc Korošec se je v delovni
organiazciji zaposlit 1. 2. 1958 na
delih in nalogah tiskanje v teda-
nji tiskarni. Njegova pot v tovar-
ni Svilanit je bila izredno pestra.
Prehodil je pot tiskanja, delal pri
prevzemanju blaga, kot preddc-
lavec v obratu šivalnice do tehni-
ka v kontroli. Med leti
1971-1975 je ob delu obiskoval
in uspešno zaključi! tekstilno
srednjo solo v Kranju smer kon-
fekcijski tehnik leta 1978 je bii
sprejet na dela in naloge vodje
konfekcije v TOZD Frotir, kate-
ra še vedno opravlja. Uspehi
njegovega dela na strokovnem
fjodročju so izredno pomembni.
Že kot tiskar se je izkazal s svojo
marljivostjo in to ga je vodilo
naprej skozi vsa ta leta dela v
tovarni Svilanit. Ob delu se je
stalno strokovno izpopolnjeval.
Njegovo delo je najbolj opazno v
zadnjih letih na delih vodje kon-
fekcije frotirja. Ko je sprejel vo-
đenje konfekcije, je bil obrat
majhen, z nizko proizvodnjo in
tehnično tehnološko nedodela-
nim programom. Tehnično je bi-
lo potrebno opremiti in razviti
obrat v pravilni smeri in vpeljati
tehnologijo, ko je pozneje zado-
voljila izvozne naravnanosti to-
varne. Uspehi tov. Korošca so
bili nepogrešljivi. S svojim de-
lom in delom sodelavcev je pri-
speval k razvoju obrata do take
mere, da danes delež obrata v
izvozu predstavlja polovico ce-
lotnega izvoza Svilanita. Obrat
je danes moderen in ga lahko
razporejamo po rezultatih dela,
možnosti prilagajanja, strokov-
nosti, rentabilnosti, produktiv-
nosti dela v vrsto enakih znanih
obratov tuđi zunaj naših meja.

Poleg strokovnega dela je bilo
njegovo aktivnost čutiti tuđi pri
razvijanju samoupravljanja. Bil
je dvakratni predsednik delav-
skega sveta TOZD Frotir, pred-
sednik odbora delavske kontrole
DO v dveh mandatnih obdobjih,
poleg tega se je udejstvoval v
komisijah na področju nagraje-
vanja in vrednotenja in delal v
interesnih skupnostih.

Oktobrska nagrada za družbe-
no politično delo je bila podelje-
na Jožici Jeglič

Jožica Jeglič se je v delovni
organizaciji zaposlila leta 1968
na adjustiranju brisač, nato je
delala kot previjalka in tkalka v
TOZD Frotir, od leta 1976 dalje
pa opravlja dela krojenja kravat.
Ves čas se je aktivno vključcvala
v samoupravno in družbeno po-
litično delovanje.

V letih 1979 do 1981 je bila
predsednica IO OOS TOZD
Svila in pri tem delu pokazala
izreden smisel za sindikalno de-
lo. Ker dela v proizvodnji, so ji
bili dobro znani problemi, ki so
ob delu, samoupravnem in druž-
benopolitičnem delovanju nasta-
jali. Našla pa je tuđi neposreden
stik z delavci in se tako tvorno
vključevala v razreševanje pro-
blematike razvoja samoupravlja-
nja, nagrajevanja po delu, razre-

ševanja socialne problematike in
medsebojnih odnosov.

Zaradi prizadevnega dela v IO
OOS v TOZD Svila je bila pred-
lagana in izvoljena za predsedni-
ka konference OOS in to delo
opravlja od leta 1981 do sedaj,
ko ji poteče drugi mandat. Kot
predsednica konference je
uspešno usklajevala delo IO
OOS v TOZD. S svojim delom
je dala pomemben prispevek k
razvoju samoupravnih odnosov v
delovni organizaciji, zlasti pri
obravnavi periodičnih in zaključ-
nih obračunov poslovanja in de-
lovanju delegatskega sistema.

Poleg aktivnosti v sindikalni
organizaciji je delovala tildi v sa-
moupravnih organih oz. komisi-
jah DS, bila pa je tuđi delegat
samoupravne stanovanjske
skupščine v občini. Prizadevno
je delovala tuđi v komisiji za
rnednarodne odnose pri OSS
Kamnik.

Z večletnim aktivnim delom v
sindikatu in doseženimi rezultati
pri razvoju sarnoupravnega in
družbenopolitičnega delovanja
je Jožica Jeglič opravičila zaupa-
nje delavcev in s svojim delom
dala viđen delež k razvoju sindi-
kalnega delovanja v naši delovni
organizaciji.

Oktobrska nagrada za vidno
prizadevanje pri izvajanju delov-
nih nalog je bila podeljena Ma-
rinki Gomiršek

Marinka Gomiršek se je v Svi-
lanitu zaposlila z novim letom
1970. V začetku je opravljala de-
la in naloge pomoćnik« material-
nega knjigovodje, nato pa dela
in naloge splošnega knjigovodja.
Ves ta čas je nudila pomoč tuđi
na delih in nalogah saldakontov.
Po enem letu je prevzela deia
knjigovodje OS in jih opravljala
do leta 1974. Naslednja tri leta
je nato opravljala dela finančne-
ga knjigovodje, od leta 1977 da-
lje pa opravlja dela in naloge
kantista.

Njeno delo ves čas spretnija
izredno prizadevanje pri izvaja-
nju zadanih delovnih nalog tako
v smislu kvalitete dela kot v smi-
slu pravočasnega zagotavljanja
podatkov. S svojo delavnostjo,
vestnostjo in discipliniranim od-
nosom do dela in sodelavcev,
nam je v gospodarsko finančni
službi za zgled in v veliko pomoč
pri vzgoji mlajših sodelavcev, ki
jim nesebično pomaga pri začet-
nih korakih v njihovetn delu.

Zelo odgovorno in povećano
je njeno delo v zadnjem letu za-
radi večje odsotnosti sodelavcev.
Prav z njeno pomočjo smo dose-
gli zahtevano kvaliteto in roke.
Od leta 1977 dalje vodi tuđi knji-
govodstvo OO sindikata. Široka
strokovnost na vseh delih in na-
logah, ki jih je opravljala, priza-
devnost in vestnost so vrline, ki
so prispevale k uspešnemu delu
gospodarsko finančne službe in
poslovanju delovne organizacije.

Tovarniško praznovanje po-
meni delavcem Svilanita vsako
leto pogled nazaj na prehojeno
pot in snovanje načrtov za pri-
hodnost. V naš nadaljnji razvoj
pa naj bi bila še naprej vgrajena
tista drobna nit dobrih medse-
bojnih odnosov, spoštovanja in
razumevanja, ki jo naši upoko-
jenci in jubilantje tolikokrat po-
udarjajo in jim zaradi nje ni bilo
nikoli žal, da so toliko let delali
in ustvarjali v Svilanitu.

W. B.
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Tuđi dupliški otroci so risali po asfaltu, foto D. G.

Teden otroka
v Kamniku

Za spremembo so se tokrat
pozabavali otroci. Občinska zve-
za prijateljev mladine je s po-
močjo OK ZSMS Kamnik pri-
pravila v tednu otroka razne pri-
reditve.

Otroci so risali po asfaltu ši-
rom občine, poslušali so pravlji-
ce, ki so jih pripravili v Ljudski
knjižnici Kamnik. Na ogled je
bila tuđi razstava otroških risb iz
vrtcev, šol in mladinske likovne
sekcije. V sredo so si otroci lah-
ko ogledali dve brezplačni pred-
stavi in sicer risanke in Srečno
Kekec. Ohe predstavi sta bili
dobro obiskani. Vzgojiteljice
vrtca Anton Medved so malčke
razveselile z lutkovno predstavo
Šola igrač. V soboto je bila na
vrsti zaključna prireditev ob ted-
nu otroka. Bolšji trg igrač in
otroška veselica sta kljub mrzle-
mu sobotnemu jutru privabila le-
po število otrok, pa tuđi staršev
in ostale mladine. Otroci so ba-
rantali za igrače in nekaterim
malim prodajalcem se je nabralo
kar nekaj rdečih bankovcev. Za
boljše vzdušje je igral ansambel
Argument, nastopili sta tuđi bre-
ak-dance skupina z Duplice ih
plesna skupina iz osnovne sole
Toma Brejca. Vmes so se vrstila
razna šaljiva tekmovanja kot na-
pihovanje balonov, iskanje naj-
daljše krede, pevske sposobnosti
itd. V začetku je bilo le malo
otrok, ki so bili pripravljeni so-

delovati na tekmovanjih s svoji-
mi vrstniki. Toda bolj ko se je
prireditev bližala koncu, več je
bilo malih navdušencev, ki so se
med seboj borili za nagrade
Fructala. Za ostale žejne in lač-
ne je poskrbel bife brezalkohol-
nih pijač, ki so ga organizirali
mladinci iz šolskega centra Ru-
dolf Maister. Seveda je bilo po-
skrbljeno tuđi za starše, saj so
lahko kupili pivo, vendar le v
spremstvu otrok.

Lahko rečemo, da je bilo vsaj
enkrat za otroke res poskrblje-
no; upajmo, da se bo poleg ted-
na otroka našel še kakšen teden
ali dan, v katerem bodo imeli
otroci glavno besedo. D. G.

Otoci so poslušali tuđi pravijke.

V soboto je bil bolšji trg rablje-
nih igrač.

Glavna tekmoralna panoga je
bila napihovanje balonov.

Ali vemo, da Bistrica ni bistra ?
Davno je Valvazor napisal:

»Kamenska Bisterza izvira 2 mi-
lji nad mestom, v najvišjih zas-
neženih gorah. Pri izviru je voda
tako mrzla, da ne moreš obdrža-
ti roke v njej toliko časa, da bi
lahko zmolil očenaš. V njej živi
mnogo postrvi, lipanov, sulcev
in drugih rib.«

Tako nekoć, kaj pa danes?
Danes v vodi ni niti enega sul-

ca, lipane lahko preštejemo, po-
strvi pa je toliko, kolikor jih ribi-
ška organizacija kupi in vloži v
reko. Naravnega prirastka pa
skoraj ni. Zakaj pa je tako? Saj
ime Bistrica veliko obeta! Tako
je zato, ker se skrajno neodgo-
vorno in mačehovsko obnašamo
do reke in jo začnemo onesnaže-
vati že v prvem naselju, ko do
njega priteče. Kalcit, Rudnik,
Graditelj že pred mestom tako
onesnažijo vodo in jo umazano
obarvajo, kot da bi reka tekla že
kilometre daleč skozi naselja.
Drobci peska in kaolina ribam
mašijo škrge, zaradi česar pogi-
nejo. KIK občasno vzame skoraj
vso vodo, tuđi tedaj, ko je vodo-
stoj nizek. Tako pretoka v strugi
ni in ribe hlastajo za zrakom, če
jim pač uspe. Poznamo 4 kate-
gorije onesnaženosti in Bistrica
že pri Duplici zapade v 2. razred
onesnaženosti. Industrija od
Kamnika do Domžal tako ones-
naži reko, kot da bi ob vodi ži-
velo 550.000 prebivalcev. Strupi
v vodi so uničili skoraj vso favno
in floro. Reka je smrdljiva, uma-
zana, skale so spolzke, pomori
rib se vrstijo skoraj tako kot noč
in dan. V reko romajo vse ne-
uporabne stvari, vse vrste smeti,
pepel, plevel in drugo. Spreho-
dite se ob škarpi vzdolž struge.
Videli boste kupe smeti, pred
posameznimi objekti, ki že sega-
jo ponekod do vrha zidu in čaka-
jo, da jih dobra reka odplavi in
očisti smetišče. Bistrica, ki že
dolgo ni več bistra, počasi umi-
ra, spreminja se v industrijski
kanal in življenje v njej je čeda-
Ije teže ohraniti.

Ni jih malo, ki naveličano za-
mahnejo z roko, ko morao zno-
va in znova poslušali zgodbice o
poginulih ribah. Vso zadevo
imajo za sitnost ribičev, za uža-
ljenost peščice občanov. To se
nam nekega dne lahko hudo
maščuje. Včasih se je z Bistrico
drugače ravnalo.

Ženske so prale, otroci so se
kopali, kmetje so napajali živino
v reki. No, danes imamo vodo-
vod. Ribiči smo nekakšni nepo-
boljšlivi idealisti. V reko vlaga-
mo velike količine dragih rib in
točno vemo, da jih bo prva ke-
mična odplaka uničila in umori-
la. Nato tožimo in izmoledujemo
pri firmah sredstva za nova vla-
ganja rib, čeprav vemo, da se bo
zgodbica čez nekaj časa ponovi-
la. Vendar to moramo delati, saj
bi bila reka že čez kratek čas
biološko mrtva. Dovolite, da
vnesem v ta članek nekaj večjih
poginov, ki so dokazani in doku-
mentirani. Morda se bo kdo za-
mislil nad tem.

6. 10. 1968 - Krivec je bil
Samski dom v Kamniku. Ribe so
poginile v izlivnem delu Nevljice

v Bistrico. Poginilo je 30 kg rib,
škoda ni bila nikoli izterjana.

18. 10. 1969 In 17. 2. 1970 -
V vgdo so iztekli Titanovi cia-
nidi. Ribe so poginile do Dom-
žal. Pomor je obsegal 14,5 ha in
1700 kg rib.

15. 1. 1971 in 25. 9. 1971 -
Pomor je povzročila tovarna
Utok na površini 10 ha Kamni-
ške bistrice in Mlinščice do Ra-
domelj. Poginilo je 420 kg rib.

31. 1. 1972 - Krivec pogina je
tovarna Stol. Pomor je obsegal
10 ha do Domžal. Poginilo je
300 kg rib.

22. 8. 1973 in 30. 11. 1974 -
Krivec je podjetje KIK. Pomor
je obsegal 7,5 ha vodne površine
do Duplice. Poginilo pa je 1360
kg rib. Leta 1973 960 kg rib, leta
1974 pa 40 kg rib.

19. 1. in 3. 2. 1973 - Krivec
ni znan. Strup je prišel verjetno
iz mestne kanalizacije. Poginilo
je 60 kg rib na relaciji Titan -
Radomlje.

19. 12. 1979 - Krivec je po-
djetje KIK. Podjetje je osušilo
strugo na površini 2,7 ha in pogi-
nilo je 170 kg rib.

22. 5. 1979 - Stol je izpustil v
Bistrico cianide. Zastrupil je Bi-
strico do izliva v Savo. To je 35
ha vodne površine, poginilo pa
je 1712 kg rib. Tovarna še do
danes ni povrnila odškodnine.
Postopek pa traja že sedmo leto.

23. 8. 1980 - Geološki zavod
je pri miniranju zastrupil Nevlji-
co v izlivnem delu. Poginilo je
40 kg rib.

1. 4. 1981 - Pri remontu Tita-
novega jezu je v Bistrici zaradi
osušitve in odplavljenega betona
poginilo 50 kg rib. Povzročitelj
je bil Gradbinec.

15. 5. in 15. 8. 1981 - Pogin
je povzročil Utok na vodni povr-
šini v izmeri 8 ha. Poginilo je
550 kg rib.

10. 6. 1982 Na relaciji Titan,
Dupliška mlinščica, Kamniška
Bistrica, Homec je poginilo na
5,5 ha vodne površine 366 kg
rib. Krivec ni znan.

29. 12. 1981 - KIK je osušil
strugo na površini 2,7 ha. Pogi-
nilo je 50 kg rib.

16. 7.1982 - Ribe so poginile
v izlivnem delu Nevljice. Strup
je prišel po kanalizaciji iz Me-
kinj. Poginilo je 30 - 50 kg rib.

2. in 3. 8. 1983 - Pogin v
radomeljski Mlinščici. Poginilo
je 30 kg rib. Krivec ni znan.

30. 8. 1983 - Povzročitelj je
podjetje KIK na površini 12 ha
do Homca. Poginilo je 1550 kg
rib. Odškodninski postopek je še
vedno v teku.

15. in 16. 7.1985 - Povzroči-
telj podjetje KIK. Poginile so ri-
be na površini 12 ha do Homca.
Analize so še v teku. Pogin spa-
da med večje.

26. 8. 1985 Poginile so ribe v
Radomeljski in Homški Mlinšči-
ci. Poginilo je 50 kg rib. Analize
so še v teku.

To je groba bilanca poginov
naše »krvave Bistrice«. Kakor-
koli že, mrtve ribe so dokaz na-
šega odnosa do voda. Verjemite
pa mi, da je pogled na ogromne
kupe mrtvih rib sila žalosten in
marsikomu, ki tega ni vajen, se

Prva praktična gasilska vaja v Vranji peči
V Sloveniji je 27. september

razglasen kot dan gasilcev. Kam-
niški gasilci smo ga slavili s prak-
tično vajo na Vranji peči. Za va-
jo v tej krajevni skupnosti smo
se dogovorili z dontačimi gasilci
zato, da jim na tak način poma-
gamo pri širjenjii gasilske zave-
sti, pridobivanju novih članov in
pridobivanju razumevanja ter
podpore domačinov.

Na Vranji Peči obstaja gasil-
ska enota, ki je organizicijsko
vključena v gasilsko društvo
Kamnik že dve leti. Ti fantje in
možje iz Palovč in Vranje peči
so se takoj po oblikovanju enote
resno lotili učenja, priprav in vaj
za gasilsko tekmovanje (tekmo-
vali so v letu 1984 in 1985) in za
gašenje požarov. Obiskovali so
tuđi tečaj za izprašane gasilce,
nekateri pa tuđi za nižje gasilske
častnike. S svojim usposablja-
njem in ob strokovni pomoći
GD Kamnik postajajo pravi ga-
silci, ki se bodo v najbližji pri-
hodnosti mogli uspešno spoprije-
ti s svojim sovražnikom v kakrš-

nikoli obliki (ogenj, naravne ka-
tastrofe, . . .). V prihodnjem le-
tu načrtujejo ustanoviti samo-
stojno gasilsko društvo. Ta želja
pa se jim bo lahko uresničila le
ob moralni in včasih tuđi materi-
alni podpori sovaščanov. S svo-
jim požrtvovalnim delom doka-

zujejo, da takšno podporo zaslu-
žijo.

V vaji, ki je bila izvedena na
hlevu domačije Marjana Kotni-
ka, je sodelovalo 12 domačih in
16 gasilcev GD Kamnik. S to va-
jo so domači gasilci prvič začeli

zdi pošastno in se zgrozi. Mar-
sikdaj so ribe popolnoma trde
ob živem telesu ali pa jim koža
razpada, pač odvisno od strupa.
Več bi morali dati na čistilne na-
prave. Vsaka taka naprava bi se
morala prilagajati tehnološkim
spremembam proizvodnje, me-
njavi kernikalij v proizvodnji,
itd. V fazi čišćenja odpadnih vod
pa bi morao biti v zadnjem baze-
nu žive ribe, ki bi najbolje poka-
zale, ali je voda zrela za izpust v
reko ali ne. Vestnost, znanje lju-
di ob čistilnih napravah in pa iz-
vajanje zakonov o varstvu voda
so pa drugo poglavje. Tovarne,

Ker v vodi ni več nobenega
življenja, nima več kaj umreti.
za take vode ni več nobenega
društva, ki bi zahtevalo odškod-
nino za ribji živelj. Zahtevati od-
škodnine za poginule ribe v taki
reki je ravno tako, kot zahtevati
odškodnino za poginule ribe v
mestni kanalizaciji. Zato ribiči
vlagamo ribe in še jih borno, kre
voda na nek način mora živeti.
To je naša osnovna dolžnost.

Naj za konec napišem še tole
ugotovitev. »V gornjem delu Bi-
strice so pogosti pikniki, ljudje
uživajo ob kristalno čisti vodi. V
spodnjem toku teče »Bistrica«

Pogin rib r Kamniški Bistrici 1$. in 16. 7. 19S5

ki povzročajo biloška uničenja
rek, so redko omenjene v komu-
nikacijskih sredstvih kot krivci
poginov rib. V javnosti se tako
ustvarja videz, da je z vodami
vse v redu. To pa ni res. Tam,
kjer tovarne poskrbe za uničenje
rib in rastlinstva, ni več občasnih
poginov.

sama, ljudi ni, ker voda smrdi,
je grda in od vseh zavržena. Še
za zalivanje vrtičkov ni najbolj-
ša. Tuđi žejen je biti hudo ob
toliki vodi.

Narava vedno vrne nizke
udarce.

JOŽE ZIKA

Gasilska vaja na gospodarskom poslopju in soli na Vranji peči.

delati tako, kot na požarišču in
so se tako pričeli praktično pri-
pravljati na prave akcije. Pri tem
»požaru« so ugotovili, da je še
vedno najzanesljivejši dostop do
vode v vodnjakih in pa gasilska
cisterna. Uporaba hidranta na
Vranji peči za gašenje je nesmi-
selna, saj je v njem tako nizek
tlak vode, da ta ni pritekla niti
do ročnika. Za možnost hitrejše
intervencije • bo nujno treba po-
skrbeti za požarno vodo tuđi z
izboljšanjem pritiska v vodo-
vodu.

Krajani Palovč in Vranje peči,
priložnost imate, da pomagate
tem vašim sinovom, da ustanove
gasilsko društvo in tako z načr-
tovanim delom izboljšajo požar-
no varnost v vaših naseljih! Ob
vaši zainteresiranosti vam bo
priskočila na pomoč tuđi SIS za
varstvo pred požari in občinska
gasilska zveza Kamnik. Naj torej
velja vsem nam pozdravni klic iz
ust mladih gasilcev: NA
POMOČ!

JiB

• Stol pred novim srednjeročnim
obdobjem

Glavni cilj razvoj
izvozne ga
inženiringa

V delovni organizaciji Stol že kar nekaj časa ne izdelujejo
več le lesenih stolov in klasične pisarniške opreme. Osnovni
materiali njihovega proizvodnoga programa, ki že nekaj časa
pri nas in v svetu dosega visoka priznanja tuđi na področju
oblikovanja, so poleg lesa še kovina, plastika, usu je in tekstil.
Da je oblikovanje v Stolu res na visokem nivoju, potrjuje tuđi
to, da se je na mednarodnem kongresu oblikovalcev, ki je bil
letos v Washingtonu, med enajstimi jugoslovanskimi obliko-
valci in njihovimi delovnimi organizacijami predstavi! s svojim
»L« programom tuđi Stolov oblikovaiec Branko Uršič.

Poleg klasične proizvodnje pisarniške opreme je Stol že
nekaj let znan doma in v svetu po opremljanju poslovnih
zgradb, bank, hotelov, studentskih domov,-bolnišnic, ministr-
stev, vendar je inženiring za opremljanje objektov do sedaj
obsegal le izdelke, narejene v Stolovem proizvodnem pro-
gramu (stol, miza, predelna stena, strop . . .) Manj so pose-
gali po drugih področjih notranjega opremljanja (tapisom,
zavese . . . ipd).

»Naš poglavitni cilj v novem srednjeročnem obdobju bo
razvoj inženiringa, osredotočili se borno na proizvodnjo, ki bo
dopolnjevala naš osnovni proizvodni program. Inženiring -
samostojno opremljanje objektov - danes v Stolu predstavlja
15 odstotkov celotnega izvoza. Izvoz bi želeli povećati pred-
vsem s takim načinom prodaje - s kompletnim opremljanjcm
objektov - ki predstavlja tuđi večjo dohodkovno uspešnost
kot le gola prodaja pisarniške opreme,« je dejal generalni
direktor Stola Boris Zakrajšek.

Do sedaj so v Stolu opremili že nekaj objektov v tujini,
predvsem v Afriki, kjer vidijo še dovolj prostora za povećanje
izvoza in dohodka.-Letos spomladi so opremili banko v Kar-
tumu, to je največji objekt, ki so ga opremili do sedaj. Kljub
doseženim rezultatom pa v Stolu menijo, da do zdaj za izvozni
inženiring nišo veliko naredili in so zato na tem področju
skoraj neznani. V letu 1984 so naredili za 1.200.000 dolarjev
del, letos pa bo realiziranih približno milijon dolarjev del te
vrste v tujini. Samokritično ocenjujejo, da imajo v tujini
težave predvsem zaradi slabega materiala, določcnih'progra-
mov (kot je hotelsko opremljanje)*nimajo pravilno predstav-
ljenih, ponujajo jih stihijsko, nimajo ustreznega propagand-
nega materiala. V Stolu se zavedajo, da je na trgu veliko
povpraševanje po opremljanju, vendar pa je pri inženiring
poslih v svetu tuđi velika konkurenca in če hočejo na tem
področju narediti več, bo potrebna tako kadrovska kot orga-
nizacijska okrepitev. Ugotavljajo namreč, da so težave, ki
nastajajo pri izdelavi ponudb in risanju načrtov, predvsem v
pomanjkanju kvalificiranega kadra - zlasti konstruktorjev in
delavcev v tehnični pripravi dela.

V naćrtih imajo vključitev računalnika za področje inženi-
ringa, uvedli pa bodo tuđi nekatere spremembe na področju
nagrajevanja, s tem da bi tište delavce v proizvodnji, ki delajo
za inženiring, tuđi bolje nagrajevali.

R. GRČAR
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Spet igre brez meja
Lctos pa smo imeli srečo.

Resnično lepo nedeljsko popold-
nc je bilo, ko smo mladinci Tu-
njic pripravili pete Igre brez me-
ja. Naše priprave so se začele že
mnogo prej. Sami smo vec veče-
rov izdelovali vstopnice, srečke,
pripomočke, pripravljali igre in
se sploh ukvarjali z mislijo na
našo veliko prireditev. Mnogo
nas je sodelovalo, večina mla-
dincev, pa tuđi nekaj starejših
krajanov se je rado odzvalo na
naše prošnje in nam pomagalo.
Kar lahko naredimo gre, zata-
kne se nam le pri prevozih. No,
vse smo srečno pripravili in pri-
šla je nedelja. Lepa, sončna, kot
naročena za našo prireditev. Vse
ekipe sov prišle pravočasno, le
ekipe iz Železne kaple iz Avstri-
je ni bilo, ker so imel med potjo
prometno nezgodo. Z veliko za-
mudo je prišel njen predstavnik
in se vsem gledalcem opravičil.
Zbralo pa se jih je zares veliko
in vsi so nestrpno čakali začetka.

Tekmovalo je šest ekip v petih
igrah in rdeči niti. Vsaka ekipa
je imela »jolija«, ki jim je podvo-
jil točke v določeni igri. Predsta-
vili smo ekipe iz Šmartnega, Do-
nita, Bočne, Šenturške gore,
Čemšenika in Tunjic. Glavna
sodnika pa ništa bila Olivieri in
Pancaldi, ampak Maleš in Sod-
nik, toda sodila sta tako kot zna-
na evropska sodnika. Odločno
in brez protekcije. Pomagala sta
jima Golob in Čimžar. Začelo se
je zares.

V prvi igri so tekmovalci me-
tali na koš žogo, ki so jo vzeli
nasprotniku. Vsi so hiteli, a koš
so te stežka zadeli, roke so se
tresle od razburjenja, tre-
me, . . . Toda dekleta so bila
dobra v naslednji igri, ko so ovi-
jala fante s toaletnim papirjem v
mumijo. Kako rad se trga ta pa-
pir, so vse ugotovile. Vse skupaj
- plavanje, preskakovanje ovir
in še valček v plavutkah je zaple-
tena zadeva. Mnogo večje so kot

čevlji, pa še mokre, a tuđi to se
zmore, če se hoče. Tuđi na »tun-
ške kumare« nismo pozabili.
Tekmovalci so po žlebu spuščali
kumare, tekmovalke pa so iz
njih naredile jadrnice. Kumare
zares dobro plavajo. Preizkusite
in videli boste.

Tuđi žogico so iskala dekleta v
senu, tako kot že vsa štiri leta
nazaj. To je naša prva igra in
vedno znova se ob njej nasmeji-
mo. Se rdeča nit in tekmovanje
je bilo končano. Močno je zma-
gala ekipa iz Šmartnega in odne-
sli so res lep pokal. Tuđi boj za
naslednja mesta je bil težak, saj
je bila med vsemi le po cna toč-
ka razlike. Vsi smo si rekli, re-
zultat pač ni važen, pomembno
je, da se spoznamo, da smo ve-
seli in da sodelujemo drug z dru-
gim. Vsi tekmovalci in gledalci
so še do poznih nočriih ur sedeli
ob mizah, poslušali ter zaplesali
ob zvokih ansambla Poljanšek.
Naši najmlajši so pridno proda-
jali srečke za srečelov, za katere-
ga so dobitke prispevali DO Do-
nit, ki je bila pokrovitelj, KIK,
Eta, Tekstilni institut, obrtniki
in naši krajani.

Vsem se lepo zahvaljujemo,
saj ste s tem pomagali pridobiti
nekaj sredstev za igrišče, ki ga
bomo zgradili v Tunjicah..

DRAGICA

Crna kronika
Po đolgih mesecih se je neko-

mu od nas porodila misel, da bi
Kamničanom v dolgih zimskih
večerih spet delala družbo kroni-
ka. Da bo spet prisotna v vsaki
drugi številki Kamniškegu obča-
na, ste zaslužni tuđi bralci, ki ste
nas spodbujali, da bi jo znova
obudili. To nam je uspelo, saj
smo bili deležni nesebične po-
moći kamniške PM, ki nam je
odstopila vse podatke 0 kaznivih
dejanjih, o prometnih nez'godah
in o ogrožanju javnega reda in
miru v mesecu avgustu in sep-
tembru 1985.

Vseh kaznivih dejanj je bilo v
obeh mesecih 59. Največje bilo
tatvin denarja, tehničnih pred-
metov, koles, pa tuđi zlatnina in
druge dragocenosti so pogosto
menjavale lastnika.

- 4. avgusta je kri zavrela
Francu Š., saj je z lovsko puško
grozil materi in sorodnikom.
Ker se vročekrvnež ni dal pomi-
riti, so na pomoč poklicali milič-
nike. Ti so odkrili, da ni le gro-
zil, ampak tuđi streljal naokoli;
miličnikov pa se je le ustrašil, saj
se je skril v stanovanjsko hišo.
Ker je obstajal sum, da bo grož-
nje prej ali slej uresničil, je bila
na kraj poklicana specialna eno-
ta iz Ljubljane, ki je opravila
vpad v objekt in zalotila osum-
ljenca med spanjem. Ta se niti
med počitkom ni ločil od zveste
prijateljice - puške, ki so mu jo
po prebujanju s strelivom vred
zasegli in ga prijavili zaradi kaz-
nivega dejanja.

- 18. avgusta je Franc G. iz
Kamnika na Jakopičevi ulici do-
kazoval svojo dtvjo moč. Obča-
na je tako močno pretepel, da je
ta zadobil posebno hudo telesno
poškodbo - raztrganino debele-
ga črevesa.

- Med 26. in 30. avgustom je
neznani storilec vlomil v klet sta-
novanjskega bloka na Ljubljan-
ski cesti in iz nje odnesel elek-
trično ročno lesno žago. Prav ta-
ko sta kar dve motorni žagi izgi-
nili Fcliksu V. iz kamnika, ki je
bil s tem oškodovan za več kot
200.000 din.

- septembra je Francu
N. mladoletni storilec M. S. iz
Kamnika izvršil tatvino sedem
prostorskih metrov bukovih drv
iz okraja Kamniška Bistrica in
ga oškodovaf za okrog 42.000
din.

Vsaka povezava med krajami
lesnih žag in drv je zgolj naključ-
na . . .ali pa tuđi ne; v tem pri-

meru lahko pričakujemo še kra-
jo peči na drva.

- 31. avgusta ponoči je nezna-
nec na Zikovi ulici v Kamniku iz
zaklenjenega osebnega avtomo-
bila odnesel avtoradio, 3. sep-
tembra pa je na Ljubljanski cesti
nasilno odprl še en avtomobil in
odnesel avtoradio s kasetofo-
nom. Če storilec v teh dveh kaz-
nivih dejanjih ni bil isti, naj nam
to sporoči, da bomo lahko v na-
slednji številki časopisa objavili
popravek.

- V noči med 6.in 7. septem-
brom je bilo vlomljeno v gostišče
Pri ribiču v Kamniku. Neznani
ljubitelj dobre glasbe je odnesel
glasbeni stolp, dva zvočnika in
kabelski priključek. Že naslednji
dan je neznani storilec postal
znan, saj so miličniki osumifi
Igorja J. iz Kamnika in pri njem
tuđi našli predmete, vzete pri
vlomu.

- 8. septemtra je na PM pri-
šla Alenka K. iz Kamnika in po-
vedala, da nekdo po njihovih
ulicah zastruplja mačke. Ker ob-
staja možnost, da do strupa pri-
dejo otroci, je nerazumljivo so-
vraštvo do živali še toliko bolj
obsodbe vredno.

- Tuđi v Vegovi ulici imajo
štirinožni prijatelji smrtnega so-
vražnika, ki je 18. septembra s
sekiro nemškemu ovčarju odse-
kal zgornjo čeljust. Na kraj je
prišel veterinar in dal psu injek-
cijo za usmrtitev.

Mislim da komentar ob zgor-
njih dveh dejanjih ni po-
treben . . .

- Na PM so iz samskega do-
ma na Klavčičevi cesti že večkrat
prijavili tatvine osebnih predme-
tov iz garderobnih omaric. Sto-
rilca(e) je praktično nemogoče
odkriti, saj ima polovico dneva
nemoten pristop v garderobo.
Varnostnika imajo namreč zapo-
slenega le od 15.-03. ure zjutraj.
Komandir PM Franc Potočnik je
upravo doma tuđi žc pismeno
opozoril, naj nastavijo varnostni-
ka še za ostalih 12 ur, vendar
odgovora na opozorilo zaenkrat
še ni dobil; tatovi pa veselo kra-
dejo naprej.

Večjih kršitev javnega reda in
"miru v mesecu avgustu in sep-
tembru ni bilo, saj nekaj prete-
pov, razbitih nosov in prgišče
razbitih kozarcev skoraj ne za-
služi omembe.

- 2. avgusta so iz gostinskega
lokala Pivnica telefonično zapro-
sili za intervencijo, češ da v njem

razgraja in razsaja nek gost. Mi-
ličniki so ugotovili, da je Metod
R. iz Kamnika že vinjen prišel v
lokal in zahteval novo dozo al-
kohola, ki pa je seveda ni dobil.
Omenjcnega ljubitelja dobre
kapljice so opozorili, odstranili
iz lokala, ter zoper njega napisa-
li kazensko prijavo.

- 10. avgusta so miličniki na
idantičen način ukrepali v disku
Šutna, kjer je sproščal odvečno
energijo Feliks P.

Omenjenim primerom sledijo
še kršitve javnega reda in miru v
naslednjih lokalih: Pri Bundru, v
gostišču Pri ribiču, v gostišču
Prodnik, v Planinki, v gostilni
Rajevec v Mostah in še bi se na-
šel kak vinski hram, v katerem
gostje nišo le pili in se mirno
veselili.

V navedenih mesecih je bilo
obravnavanih 19 prometnih nez-
god s telesnimi poškodbami; in
sicer 11 z lahkimi, 8 s hudimi,
smrtnih primerov pa ni bilo. Po-
leg navedenih je bilo še 42 pro-
metnih nezgod z manjšo materi-
alno škodo in brez telesnih po-
škodb. V primerih, ko je bila
materialna Škoda v nesreči manj-
ša kot 200.000 dinarjev in ni bilo
poškodovanih ali pa je bilo opa-
ziti le sled poškodbe, je bil ta
dan v roke sodniku za prekrške,
na Temeljno javno tožilstvo
Ljubljana, enota Domžale, pa
gre, če kršitelj povzroči lahko,
hudo ali smrtno telesno poškod-
bo in ko oškodovanec utrpi ško-
do nad 200.000 dinarjev.

- 4. septembra ob 21.50 uri
je voznik osebnega avtomobila
Klemen M. iz Kamnika na regi-
onalni cesti Kamnik-Stahovica
zaradi neprimerne hitrosti zadel
pešca Pavleta H. iz Kamnika, ga
hudo poškodoval in nato odpe-
ljal naprej, ne da bi poškodova-
nemu pešcu nudil pomoč. Po na-
gli intervenciji milice je bil pobe-
gli voznik že po nekaj urah
prijet.

- 8. septembra ob 01.15 uri
je mladoletni M. M. iz Šmarce
pri Kamniku vozil kolo z motor-
jem, v Kidričevi ulici pa je z rav-
nega dela vozišča zapeljal desno
na pločnik in tam povzročil hudo
zmedo, saj je zadel Alojza
F., Mileno F., Jožeta H., in
Ano H. Vsi pešci so dobili sled
poškodbe, voznik pa se je lažje
ranil . . . in razbil motor.

- 8. septembra ob 13.25 uri
je po regionalni cesti Kamnik -
Ločica vozil osebni avto Valen-
tin K. z Vranskega. Med vožnjo
je zadel otroka Dušana T. iz
Motnika, ki se je z rolkami pe-
ljal po cesti, v trenutku srečava-

nja z avtomobilotn pa ga je zane-
slo proti sredini vozišča, kjer je
prišlo do trčenja, v katerem se je
otrok hudo poškodoval.

- 13. septembra ob 05.45
uri je voznik osebnega avto-
mobila Janez B. iz Kamnika
na Križu med prehitevaniern
zadel pešakinjo Marijo O. iz
Kamnika, med izogibanjem
pa trči! še v vozilo Marije
B. prav tako iz Kamnika, ka-
terega je odbilo v betonsko
ograjo. Pešakinja in sopotni-
ca v vozilu Marije B. sta bili
v nesreči hudo poškodovani,
ostali pa so jo odnesli le s
praskami.

- 21. septembra ob 13.50
uri je Marjan N. iz Ljubljane
zapeljal.v sernaforizirano kri-
žiŠce v Smarci v trenutku, ko
je imel zaprto smer. Istočas-
no je iz smeri Domžal pripe-
ljal Franjo M. jz Kamnika in
na križišcu je prišlo do silovi-
tega trčenja, zaradi katerega
je vozilo Marjana N. odbilo
v drog semaforia (na njem je
še vedno gorela rdeča luč).
Na vozilih in semaforju je
nastala večja materialna
škoda.

- 26. septembra ob 11.00
uri je voznik kombiniranega
tovornega vozila Franc G. iz
Celja vozil po Ekslerjevi ulici
v Kamniku proti Kranjski ce-
sti in zapeljal na prednostno
cesto v trenutku, ko mu je iz
Kamnika po prednostni Ki-
dričevi ulici pnpeljal nasproti
voznik osebnega avtomobila
Marjan C. iz Medvod. Kljub
zaviranju ni uspel preprečiti
trčenja. Na vozilih je nastala
precejšnja materialna škoda,
telesnih poškodb na srečo ni
bilo.

V nezgodah je bilo poleg
voznikov motornih vozil ude-
leženih še: 5 pešcev, 3 otroci,
4 vozniki koles z motorjem
in 3 kolesarji.

Mislim da Crna kronika
(ki v Kamniku le ni tako čr-
ria) ne bi bila popolna, če v
njej ne bi omenil poštenih
najditeljev izgubljenih stvari.
Odveč je poudarjati, da so
naidene predmete prinesli na
PM:

- Pavle V. iz Podgorja,
Ivan U. iz Krškega, Jože
I. iz Tuhinja, Janez M. iz
Mengša in Luka V. iz Kam-
nika so bili najditelji moških
in ženskih denarnic, Albin
K. pa je našel in vrnil sončna
očala.

MATIC ROMŠAK

Razstava v Galeriji
Repanšek

Kdo ne pozna ali še ni slišal za
Repanškovo Galerijo na Rudni-
ku pri Radomljah? Po neasfalti-
rani cesti se peljemo skozi gozd
približno dva kilometra in kar
naenkrat se nam na levi strani
razprostre prostor z veliko, so-
dobno oblikovano stavbo, last
Janeza Repanška. Znan je kot
samostojen umetnik, ki se uk-
varja predvsem »z usnjeno ga-
lanterijo, kiparjenjem v lesu,
varjenjem žeieznih skulptur in s
slikanjem Cer posebno vrsto lese-
nega reliefa, prevleienega z us-
njem.«

Vzdušje in prijetno ozračje na-
redi prihod in vstop v Repanško-
vo Galerijo okolje, zelena oaza,
tišina brez mestnega hrupa in ro-
pota.

V petek, 18. oktobra, smo pri-
šli na otvoritev razstave lesenih
izdelkov in umetniških fotogra-
fij. Oba umetnika, Janez Golob
in France Stele, sta sodelavca v
Tovarni pohištva Stol Kamnik,
ki je tuđi pokrovitelj te razstave.

Pozdravil nas je France Žu-
pan, umetnostni zgodovinar z
republiškega komiteja za kultu-
ro. Povedal je nekaj besed o ga-
leriji in o obeh ustvarjalcih - raz-
stavljalcih. Imeni sta zaenkrat še
manj znani, poznamo pa ju vsi,
ki se zanimamo za tovrstno
umetnost.

Janez Golob je razstavljal
svečnike, stojala za luči, stole,
največ pa je imel skled iz različ-
nih vrst lesa, od višnje, jelšedo
vrbe, smreke, češplje. Izdelki so
značilni in zanimivi zato, ker jih
ing. Golob izdeluje ročno. Prič-
ne s še surovim lesom in potem
spretnija sušenje s sprotno obde-
lavo in dodelavo, tako da les
»sproti nima časa pokati«. Igra
se z debelino, velikostjo in obli-
ko nastajajočih predmetov.

Franc Stele, dipl. ing. lesar-
stva, pa je mnogim znan po svoji
umetniški fotografiji. Tokrat
smo bili priče razstavi portretov
od otrok do starih ljudi, visokih
gora in morskih otokov Jadrana,
od Triglava do Dugega otoka,
rib, kopriv, dreves,. . . Smisel in
občutek za fotografijo je pokazal
že v knjigi Grintovci, ki pa še
vedno ostajaip predmet njegove-
ga slikanja. Ceprav uporablja čr-
no-belo tehniko, je iz slik čutiti
odtenke in doživljanja v živ-
ljenju.

Pravijo, da se les, fotografija
in glasba dobro ujemajo. To se
je potrdilo tuđi ta večer, saj je
svoje spretnosti igranja na klju-
nasti flavti pokazal Klemen Ra-
movš, ki se je predstavljat tuđi v
tujini, v Italiji, Avstriji, ZRN.
Dokazal nam je, da je flavta in-
strument, iz katerega se da izva-
biti vse mogoče in lahko bi rekli
skoraj nemogoče glasove. Pred-
stavil nam je Bacha, Hansa Mar-
tina, zaigral skladbo Zaljubljeni
slavček, za konec pa še delo P.
Ramovša.

Z navdušenjem smo si po be-
sednem in glasbenem programu
ogledali razstavljene predmete
in slike. Veseli smo spoznali, da
je človek še vedno poln idej,
motivacij, še vedno je sposoben
ustvarjati nove in izpopolnjene,
z lastnimi rokami narejene pred-
mete, še vedno zna gledati svet z
občudovanjem, z občutkom za
lepoto, harmonijo . . .

Ob kozarčku vina smo pokle-
petali in oba razstavljalca popro-
sili za nekaj besed.

Janez Golob: »Mislim, da je
razstava dosegla svoj namen.
Veliko ljudi se je odzvalo vabilu
in s tem dokazalo, da še vedno
težijo k naravnemu in pristnemu
ustvarjanju. Z razstavo sem za-
dovoljen. Izdelke sem pripravlja!
eno leto, čeprav ne za razstavo.
Ker pa je na koncu do tega pri-
šlo, sem lahko vesel nad samim
uspehom.«

Franc Stele pa pravi takole:
»Malo me je bilo strah, kako s
fotografijo napolniti tako velik
razstavni prostor. Ko pa smo
obesili prvo sliko na steno, sem
dobil še eno potrditev, da se fo-
tografije lahko enakovredno ko-
sa s platni in grafikami, in da
velikost slike sploh ni pomemb-
na. Še tako majhna fotografija
lahko s svojo pripovedno močjo
ob vlada velikanski prostor. To
se vidi nocoj na obrazih'množice
ljudi, ki so zašli semkaj v tišino
kamniških gozdov!«

Vsem, ki so pipravili večer, se
zahvaljujemo. Verjetno pa bi bi-
lo veliko navdušenje, če bi to
razstavo ponovili v industriji po-
hišva Stol Kamnik, kjer bi si jo
ogledali še mnogi sodelavci obeh
umetnikov.

Še veliko uspehov in na svide-
nje na naslednjem podobnem
srečanju! TATJANA SIVEC
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IZ DOMA UPOKOJENCEV

Izlet v Savinjsko
dolino

Naš letošnji izlet je bii se po-
sebno dobro organiziran, lahko
ga imenujemo kar ekskurzijo.
Veliko naravnih in kultumozgo-
dovinskih /itamenitosii smo vi-
deji in mnogo slišali o njih, zlasti
v Gornji Savinjski dolini, a sli
smo še dalje, do Šcmpetra z rim-
skim! grobišči, in se vmili s šte-
vilnimi vtisi in raspoloženjem
zaradi lepo preživetega izleta, ki
je pri nas že v.sakoletno pravilo.

Izlet je bil sredi septembra.
Oskrboviinci in 10 članov đelov-
nega kolektiva smo zasedli cei
avtobus. Naš »vodič«, delovna
terapevtka Milcnka Pirčeva se je
za izlet dobro pripravila. Peliali
smo le skozi dolino Čine do Cr-
nivca in dalje po Zadrečki dolini
v gorski Ietoviški in zgodovinski
kraj GORNJI GRAD, kjer je bil
prvi postanek.

Tu smo si ogledali mogočno
baročno cerkev, spomenik I. ka-
tegorije, po prostornini največjo
v Sloveniji. Njena kupola je vi-
soka 64 m, za oltarno mizo je
700 stojišč. Je iz srede 18. stolet-
ja, z vzidanimi nagrobniki JCaci-
janarjev, Ravbarja in Se drugih,
in z dragocenimi sliku mi znane-
ga umetnika Kremser-Schmidta.
Tamkajšnji župnik je predstavi!
tuđi zgodovino nekdanje cerkve
in benediktinskega samostana
ter opravljanje posesti ljubljan-
skih škofov, ki so bili obcnem
dežetni knezi.

V čudovitom jesenskem sonć-

nem dnevu smo se peljali naprej
po dolini Drete (odtod zadrečka
dolina), ki je dolina cvetja, mi-
mo Bočne, Šmartnega ob Dreti,
slikovitoga Nazarja do MOZIR-
JA. Naš drugi postanek je bil v
znanein mozirskern SAVINJ-
SKEM GAJU, turistično urejc-
nem cvetličnem parku s pokriti-
mi prostori in lopami. Naša ku-
hinja nas je oskrbela z izvrstnimi
prigrizkom in dobro pijaco, ma-
licali smo v prijetnem okolju ga-
ja, med lepim cvetje, brunarica-
mi, čebelnjakom, restavriranim
mlinom. Videli smo tuđi dve

spominski obeležji.
Nadaljevali smo pot ob Savi-

nji, po dolini zelenega zlata in
splavarstva, do POLZELE, kjer
smo obiskali Dom upokojencev.
Dom ima novejši prizidek, v sta-
ri graščini, ki jo trenutno obnav-
Ijajo, bo imel prostore bolniški
oddelek. Direktorica Doma,
Martina Jurjevec, nas je zelo pri-
jazno sprejela, in postregli so
nam z dobrim kosilom. Spoznali
smo spet en dom in njegovo ure-
ditev. Z zanimanjem smo si
ogledali tuđi razna ročna dela
oskrbovancev.

Po odliodu iz Polzele smo si,
zaradi utrujenosti, ne prav vsi,
ogledali in obiskali še ŠEMPE-
TER in njegov antični park, rim-
sko nekropolo. Prizadevna ku-
stosinja nam je povedala veliko
o teh nagrobnikih, dokazih kul-
ture iz časa rimskega cesarstva
pri nas.

MARIJA LAVRIČ

•»i.,;

Upokojene! na
kolesih

Med potjo v Gornjo Savinjsko dolino smo si ogledali prelepi
SAVINJSKI GAJ. .

Slevilna so področja društve-
nega in športno rekreativnega
življenja, kjer kamniški npoko-
jenci sodelujejo v vedno večjem
š te vilu. Kot novo obliko povezo-
vanja so v svoj program prvič
vključili tuđi kolesarjenje. Pova-
bilo za udeležbo na prvi kolesar-
ski sprehod je pritegnilo skoraj
30 članov društva, ki so veselo
razpoloženi odšli na pot s svoji-
mi konjički.

Tretjega oktobra ob 9. uri je
dolga kolona kolesarjev pod
strokovnim vodstvom krenila iz
Kamnika proti Komendi. Pot
nas je vodila po obvoznici, skozi
Volčji potok in v Radomljah čez
reko Kam. Bistrico do Preserij,
mimo Mengša do Šinkovega tur-
na in nato dalje do najoodalje-
nejše točke, do Vodič. Vsi ude-
leženci so vozili disciplinirano v
koloni, ob zmerni hitrosti brez

vmesnega počitka. Iz Vodič smo
krenili proti Mostam in po nekaj
več kot dobri uri kolesarjenja
prispeli v Komendo, kjer je bil
na društvu upokojencev krajši
počitek in pripravljeno okrepči-
lo. Prvega kolesarskega spreho-
da so se poleg Kamničanov ude-
ležili tuđi člani društva upoko-
jencev iz Komende. Po prijet-
nem klepetu, okrepčilu in dogo-
varjanju o skupnih nalogah obeh
društev smo Kamničani nadalje-
vali vožnjo še po zadnji etapi do
Kamnika, medtem ko so komen-
čani ostali doma, saj so že zjutraj
prevozili ta del, ko so prispeli na
start v Kamnik. Vsa pot je bila
dolga nekaj nad 30 km.

Prijetno počutje in lepo sonč-
no vreme je dalo temu športne-
mu podvigu še lepši videz. Vsi
udeleženci, ki so sicer tuiji priza-
devni člani društva upokojencev

Razstava Obrt v
Kamniku nekoć in danes

Čeprav so podobe z razstave
Obrt v Kamnika nekoć in danes
že nekoliko zbledele, glasba, ki
jo je v razstavni prostor prinaša-
la praznično ra/poloiena ulica,
pa utihnila, bi bilo vendarle
prav, ie bi se še enkrat poinudili
ob tem dogajanju. Ne le ob pa-
nojili na rj/slavi, JemveC tuđi ob
tistem, kar je pri tem ostajalo
skrito, prezrio ali pa se nam je
sele ob delu in poslavitvi porodi-
lo kot vprašanje, slaba vest ali
pa kot lepa, morda neuresničJji-
va mlsel.

Zaisporocilo razstave in za
sporocilo, ki to razstavo prese-
ga, je zanimivo že samo poraja-
nje ideje zanjo: nekateri člani
Obrtnega združenja Kamnik so
začutili, da bi bilo ob desetlctni-
ci združenja moč vsaj nekoliko
zapolniti vrzel, ki v Kamniku na-
staja v poznavanju lokalne zgo-
dovine. Prav odločitev, da bi se
soočili s tradicijo obrtništva v
Kamniku in z njegovo spremi-
njajočo se vlogo skozi stoletja, je
s svojo nemo govorico na razsta-
vi pripovedovala tuđi o tem, da
je naše gledanje na' kulturo sicer
enostransko, ker prezira (morda
bi bilp bolje reci spregleduje) ti-
sto, kar ustvarja podlago kulturi
v ožjem pomenu besede: ob
stran postavlja človekovo borbo
za vsakdanji kruh, njegov način
življenja, njegovo kulturo biva-
nja . Ozko gledanje na zgodovino
in ozko gledanje na kulturo sta
kriva, da danes o zgodovini kul-
ture v Kamniku vemo, kolikor
vemo.

Obrtno združenje Kamnik pa
je, izhajajoč iz sedanjega stanja,
videlo potrebo po prikazu obrti
v preteklosti. Odločitev, da bi se
soočili z razvojem načina življe-
nja obrtnikov in z razvojem sa-
mih obrti, torej s spreminjanjem
nekega življenja, je torej tokrat
resnično prišla »iz baze«, ta*»ba-
za« pa je imela posluh tuđi za
potrebe strokovne postavitve
razstave.

Tradicijo obrtništva v Kamni-
ku naj bi prikazali z raziskavo in
razstavo. Glavna spoznanja razi-
skave, ki so nudila osnovo raz-
stavi, so v vrvežu prazničnih dni
ostala nekoliko skrita, zato bi jih
bilo vredno ponovno zabeležili
tuđi na tem mestu.

Že sama ustanovitev mesta
Kamnika je bila povezana z ob-
stojem obrti. Kot tipično sred-

njeveško mesio si je namreč
Kamnik pridobil ekonomsko in
upravno samostojnost in veljavo
predvsem i razvojem obrti, ki so
presegle lokalne okvire.

Gospodarska moč posameznih
obrtnih dejavnosti in razmerje
med veljavnostjo posameznih
panog sta se skozi stoletja spre-
minjala, kot so se spreminjale
dražbene potrebe. Več stoletij
so tako v Kamniku obdržali naj-
večjo gospodarsko moč železar-
stvo, lončarstvo, usnjarstvo s
čevljarstvom in suknarstvo, za
Kamnik pa so bile značilne tuđi
tište obrtne dejavnoti, ki so izha-
jale iz vsakdanjih potreb in nišo
presegle lokalnih okvirov.

Obrt je imela v srednjeveškem
Kamniku tuđi ustrezno družbe-
no zaščito, kar so predstavljali
cehi kot avtonomne obrtniške
organizacije. Na ta način so bili
organizirani čevljarji in usnjarji,
železarji, kovači in nožarji, peki,
krojači in kramarji. Ekonomski
principi srednjega veka so bili
vidni tuđi v tem, da je bilo mest-
no obrtništvo zaščiteno na pose-
ben način: eno miljo okrog
Kamnika je smel biti samo en
krojač, čevljar in kovač, v okoli-
ci pa so bile prepovedane tuđi
vse gostilne, ki nišo mogle izpri-
čati stoletne tradicije. Meščani
so se na ta način skušali braniti
pred kmečko obrtjo in trgovino.

Z družbenoekonomskim raz-
vojem se v Kamniku nišo spie-
minjale samo posamezne obrti in
razmerje med njimi, temveč se
je krhala tuđi prepoved obrtni-
ške dejavnosti v agrarni okolici

in moč cehovskih organizacij. K
temu sta veliko prispevala na-
ravnanost vladne politike, ki je
ustrezala širšim koristim države,
in tehnološki razvoj.

Primerjava med stanji obrti v
Kamniku v šestnajstem in devet-
najstem stoletju zato kaže na bi-
stvene vsebinske — kvalitativne
in kvantitativne premike, kljub
spreminjanju pa je skozi stoletja
moč opazovati osnovno zakoni-
tost, ki velia v odnosu med
Kamnikom in okolico: Kamnik
ima ves čas središčni položaj, ki
se v raznih obdobjih različno
manifestira, bodisi kot absolutna
premoč ali pa zgolj kot izhodišče
za pojavljanje novih obrti.

Po drugi svetovni vojni so za
obrt v Kamniku značilne global-
ne spremembe: poleg tega, da je
bila zasebna obrt družbeno ne-
zaželena oziroma da je bila zavr-
ta njena produktivna moč, je
Kamnik zaradi upravnih in geo-
grafsko — regionalnih razlogov
izgubljal središčno vlogo. Ko je
obrt ponovno začela dobivati
družbeno priznanje in ekonom-
sko težo, se ni već osredotočala
na samo mesto, temveč so se no-
ve panoge pojavljale v širši oko-
lici, ki je za to ponujala ustrezne
•prometne in prostorske možno-
sti. Vzporedno s tem se je razvi-
jala tuđi sama organiziranost
obrtništva, ki je že leta 1920 z
Obrtnim društvom Kamnik pre-
rasla »cehovsko« zaprtost v po-
samezne panoge, z Obrtnim
združenjem Kamnik pa opozarja
na veljavnost in skupne proble-
me obrtništva v sodobni družbi.

Na sliki: na razstavi so bile posamične obrti, kot na primer mi/ar-
stvo, sodarstvo in kolarstvo, predstavljene z orodjem, nekaterimi
izdelki, dokumenti in / mdago o razvoju obrti v Kamniku.

Projekcija kamniških obrti
raznih obdobij v današnji čas to-
rej pmogoča številne primerjave,
ki so poučne za razumevanje 1c
kalne zgodovine in za vrednote-
nje obrtništva v sedanjosti. To je
bila tuđi vodilna misel, ki je na-
rekovala postavitev razstave ob
prazniku narodnih noš, folklore
in obrti v Kamniku.

Ta misel je bila glede na krat-
ko časovno razdobje, ki je bilo
za raziskavo in postavitev na vo-
ljo, dokaj drzna, posebno zato,
ker je bilo zbiranje gradiva na
terenu iz več razlogov precej
otežkočeno. Prav ti razlogi pa so
tisto ozadje, ki ob pogledu na
razstavne panoje in vitrine ne bi
smeli ostati prezrti. To ni le oza-
dje razstave, to je senca tega do-
gajanja.

Najbolj očitna težava pri ubi-
ranju podatkov in razstavnih
pTedmetov je bila ta, da so ma-
terialni dokumenti izginjajočih
obrtnih dejavnosti večinoma že
redkost, saj se ljudem tislo, kar
je predstavljalo njihovo vsakda-
njost, ni zdelo posebna vredno-
ta, posebno zato, ker ti predmeti
navadno nišo imeli kakšne estet-
ske veljave. Poleg tega je tišti, ki
si je lahko nabavil novo, sodob-
nejše orodje, z veseljem zavrgel
starega, neuporabnega, s kate-
rim se je toliko mučil.

Za takšno naziranje je precej
kriva družbena naravnanost, ki
je ob skrbi za napedek prezirala
vrednote preteklosti, veliko
krivde pa nosijo tuđi muzeji, ki
so se - ražen za agrarno kulturo
- preveč zanimali le za človekov
praznični trenutek, zaobjet v
pojmu estetskega, in premalo za
tisto kar predstavlja bistveni del
človeške biti, njegovo vsakdanje
življenje.

Za zavračanje starega, neupo-
rabnega, a dragocenega orodja
je marsikje kriva tuđi prostorska
stiska - in ta problem se je žal v
Kamniku zaostril prej, preden se
je resilo ustrezno vprašanje v
muzeju. Marsikje so takšni do-
kumenti prišli med odpadni ma-
terial tuđi zaradi pomanjkanja
prostora ali selitev.

Kljub naštetim problemom je
bilo moč zbrati gradivo, ki je iz
perspektive posameznih obrtnih
panog nudilo sliko razvoja kam-
niške obrti. Predstavitev orodja,
nekaterih delovnih pripomoč-
kov, izdelkov in dokumentov, ki
ponSzarjajo učno pot in pot za
legalizacijo obrti, je z ustreznimi
besedili kljub omejenim prostor-
skim možnostim omogočala vpo-

gled v razvoj tehnologije dela
posameznih panog in mesta teh
panog v Kamniški preteklosti in
sedanjosti. Satna razmestitev
obrti v razstavni prostor naj bi
govorila o starosti in pomemb-
nosti posameznih dejavnosti,
vendar teh načel ni bilo mogoče
povsod uskladiti. Na ta način so
bili predstavljeni kovaštvo, žeb-
ljarstvo, ključavničarstvo, čev-
ljarstvo, usnjarstvo, sedlarstvo in
tapetništvo, krojaštvo, klobučar-
stvo, mesarstvo, mlinarstvo in
žagarstvo, pekarstvo, gostinstvo,
svečarstvo in lectarstvo, zlatar-
stvo, vrtnarstvo ter mizarstvo,
kolarstvo, sodarstvo, rezbarstvo,
lončarstvo, pečarstvo in izdelo-
vanje kleja, saj je bilo pri pred-
stavitvi potrebno zasledovati tu-
đi razmerje med obrtmi v mestu
in agrarni okolici. Razstava je
opozorila tuđi na pojavljanje no-
vih obrti, kur pa je bilo zarafii
številčnosti teh obrti in omejenc-
ga prostora moč narediti le tipo-
loško. To je bilo storjen6 s pred-
stavitvijo brivstva in frizerstva,
fotografiranja, sodavičarstva in
izdelovanja keramike.

Raziskava in razstava Obrt v
Kamniku nekoč in danes, ki sta
predstavljali zaključeno celoto,
sta torej v okviru daru'h možnosti
javnosti razgrnili vsakdanjost
kamniškega obrtnika včerajšnje-
ga in današnjega dne. Seznani-
tev s to problematiko in njena
širina pa nehote vsiljujeta spoz-
nanje, da se nam na tem področ-
ju odpira še zelo veliko razisko-
valnih poti. Ne samo kot možno-
sti, temveč kot potrebe. Spoz-
nanj o načinu življenja obrtni-
kov, njihovih družin, vajencev in
pomočnikov, dobljenih na tere-
nu, na razstavi ni bilo moč pri-
kazati, vse to pa predstavlja sa-
mo del neke preteklosti. Ni lepo
človeku ob spoznanju, koliko
ustnih, pisnih in predmetnih prič
nekega bogatega življenja je iz-
gubljenih. Tolažimo se lahko ob
misli, da sta nekaterim to zbira-
nje in razstava odprla oči za ne-
katere vrednote in da bodo sku-
šali dlje ohraniti predmete, ki še
dokumentirajo nek pozabljeni
ali izginjajoči način življenja, v
nedogled pa takšna individualna
skrb ne more voditi.

Smo torej v tistih prazničnih
dneh, ki jih označujemo kot
dnevi narodnih noš, folklore in
obrti, ob zvokih živahno razpo-
ložene glasbe preslišati, da nam
nekje vendarle bije dvanajsta
ura?

MARJANCA FTIČAR
- KLOBČAR

JATA Ljubljana
TOZD REJA
OE DUPLICA

Od 4. do 9.11.1985 borno
prodajali kokošji gnoj iz far-
me Podgorje. Gnoj borno na-
lagali z lastnim nakladnicom.
Interesenti, pridite z vozom
in izkoristite lepo jesen za
gnojenje in ugodno ceno!

AMD Kamnik — organiza-
tor prvega poskusnega avto-
krosa v Tunjicah

5. in 6. oktobra 1985 - se
zahvaljuje Krajevni skupno-
sti Tunjice, društvom in orga-
nizacijam v KS in občini ter
vsem posameznikom, ki so
nam požrtvovalno pomagali,
da smo tekmovanje pripravili
in uspešno izvedli.

na drugih področjih, so izražali
želje, da se ta in podobne oblike
društvene aktivnosti še razširijo.
Zanimanje je med člani zelo ve-
liko, zato bodo odgovorni v dru-
štvu prisluhnili tem željam in že
v prihodnjem letu vključili v svoj
športno-rekreativni program raz-
širjeno in dodatno obliko kole-
sarjenja, planinarjenja in drugih
zvrsti, ko so že našle polni od-
mev med članstvom.

Tako številna udeležba na pr-
vem kolesarskem sprehodu na-
rekuje organizatorjem, da še
bolj prisluhnejo željam upoko-
jencev in tako uresničijo osnov-
no zamisel, da v razne organtei-
rane oblike aktivnosti vključijo
vse upokojence, ki jih privlačijo
posamezne panoge.

V društvu upokojencev Kam-
nik so veseli takilv in podobnih
uspehov, saj se zavedajo, da so
storili sele - začetne korake, ki
pa so bili hvaležno in iskreno
sprejeti med upokojenci, to pa je
hkrati tuđi pomembna naloga \
društva za prihodnje obdobje.

Priloga: kolesarji upokojenci
STANE SIMŠIČ

Mladi
zgodovinarji
na Sv. Primožu

Na dan pionirjev smo se mladi
zgodovinarji pod vodstvom tovu-
riša Rovšnika, umetnostnepi
zgođovinarja, odpravili na stro-
kovno ekskurzijo na Sv. Primo-
ža. Ob strokovni razlagi smo se
namenili spoznati znamenite fre-
ske in njihovo zgodovino.

Pot je bila prijetna in zanimi- •'
va. Kmalu po prihodu smo se
odpravili na delo. V uvodu nam
je tovariš Rovšnik povedal, da je
Sv. Primož eden od najstarejših
kulturnozgodovinskih spomeni
kov v kamniški občini. Izvedcli
smo, da zgodovinarji še nišo ot-
krili, kako je nastal. Odkrili pn
so, da so bili temelji zgrajeni j
okrog leta 1000. Obstajajo pa tu- !
di arhivske listine iz 14. stoletja.
Ob ogledu cerkve nas je najbolj ,
začudilo, da je skoraj vsa sever-
na stena vklesana v živo skalo.
Sama arhitektura je gotska, naj-
bolj zanimive pa so gotovo fre-
ske, na katerih so upodobljcne
nose tistih časov. Tuđi orgle so
ene od najstarejših na Sloven-
skem.

Mladi zgodovinarji se tovarišu
Rovšniku zahvaljujemo za zani-
mivo, strokovno razlago.
Bojan Traven. novinarski

krožek
OS Frana Albrehta, Kamnik

Biologija brez
ocen

Letos je tovarišica Veršnik
zbrala triindvajset učencev in jih
začela uvajati v skrivnosti nn-
rave.

Mentorica nam je povedala,
da je krožek namenjen vsem ti-
štim učencem, ki jih zanimata
narava in raziskovanje naravnih
pojavov. Osrednja tema dela je
mlaka, ki jih caka že kar v Volč-
jem potoku. Učenci bodo razi-
skovali tla, pripravili bodo refe-
rate, ogledali si bodo naravo-
slovni muzej in še kaj. Spomladi
bodo naredili herbarij, prečne
prereze rastlin in se podali ;i3
ekskurzijo na Veliko planino.
Nedvomno je krožek velikega
pomena za vzgojo mladih, da si
bodo izoblikovali pravilen odnos
do narave.

Rianna Kalčič, novinarski
krožek, OŠ Frana Albrehta
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Samoupravna stanovanjska skupnost
Občine Kamnik
razpisuje
na podlagi sklepa seje Odbora za solidarnost v
stanovanjskem gospodarstvu z dne 9. 10. 1985 in na
podlagi pravilnika o pogojih in merilih za pridobitev
stanovanjske pravice na družbenih stanovanjih,
zgrajenih s sredstvi družbene pomoći naslednjo

javno dražbo
s pisnimi pontidbami zaradi prodaje
dvosobnega stanovanja št. 21 v II. nadstropju stanovani-
skega bloka Klavčičeva št. 3 v Kamniku v izmeri 59,60 rrr.

Izklicna cena je 3.068.959 din.

Interesenti morajo obvezno pred odpiranjem ponudb po-
ložiti kavcijo v visini 5% od izklicne cene in to na račun
štev.: 50140-662-524006 Samoupravna stanovanjska
skupnost občine Kamnik.

Osebni polog kupca pri prodaji stanovanja na kredit ne
more biti nižji od 25% izklicne cene in mora biti plačan
najpozneje v 30 dneh po sklenitvi pisne pogodbe (za
osebni polog se štejejo lastna sredstva občana in posojila
iz nenamenskih prostih bančnih sredstev).

Kupee nosi vse stroške v zvezi s pogodbo, vključno s
plačilom davka na promet nepremičnin.

Stanovanje je zasedeno.

Interesenti naj vložijo pisne ponudbe v 15 dneh od dneva
objave razpisa v zaprtih kuvertah z oznako »javni natečaj
- odkup stanovanja« na naslov: Samoupravna stano-
vanjska skupnost občine Kamnik, Steletova 8.
Odpiranje ponudb bo 15. 11. 1985 ob 8.30 v sejni sobi
Stanovanjskega in komunalnega gospodarstva SKG
Kamwk, Steletova 8.

Vsi interesenti se lahko udeležijo odpiranja ponudb.

Planinsko društvo Domžale

redno ali honorarno zaposli

zakonski par
v Domu na Veliki planini za določen ali nedoločen čas

Osebni dohodki po dogovoru.
Ponudbe sprejemamo do 5. novembra 1985.

Krajevna skupnost
Duplica

Svet KS Duplica razpisuje oddajo najemnega
poslovnega prostora za brivski in frizerski salon

Poslovni prostor velikosti 35 m2 je v
soseski BS-6 ob Ljubljanski cesti in bo
dograjen predvidoma do 31.1.1986.
Ponudbi je potrebno priložiti:
- kratek življenjepis z navedbo dosedanjih zaposlitev,
- kopijo dokazil o usposobljenosti za opravljanje obrti
brivca in frizerja za moške
- predlog opreme lokala.
Dodatne informacije so na razpolago v pisarni KS Dupli-
ca. Ponudbe je potrebno vložiti v 15 dneh po objavi na
naslov KS Duplica, Jakopičeva 11,61240 Kamnik, v zaprti
kuverti z oznako »Za razpis«.
Interesenti bodo o izboru obveščeni v 15 dneh po zaključ-
ku razpisa.

Samoupravna interesna komunalno cestna
skupnost občine Kamnik
razpisuje
na podlagi določil zakona o prometu z neprerničninami
(Uradni list SRS št. 19/76) naslednjo

javno dražbo
s pisnimi ponudbami za odprodajo
- dvosobnega stanovanja št. 6 v pritličju stanovanjskega
bloka Matije Blejca št. 14, Kamnik, v izmeri 61,60 m2, po
izklicni ceni 3,889.864 dinarjev.
Stanovanje je zasedeno do decembra 1986.
Interesenti morajo pred odpiranjem ponudb obvezno po-
ložiti kavcijo v visini 5% od izklicne cene in to na račun
številka 50140-662-24011 Samoupravna interesna komu-
nalno cestna skupnost občine Kamnik.

Izklicna cena mora biti poravnana v 30 dneh po sklenitvi
pogodbe.
Kupee nosi vse stroške v zvezi s pogodbo, vključno s
plačilom davka na promet nepremičnin.
Interesenti naj vložijo pisne ponudbe v 15 dneh od dneva
objave v zaprtih kuvertah z oznako »Javni natečaj - za
prodajo stanovanja« na naslov Samoupravna interesna
komunalno cestna skupnost občine Kamnik, Steletova 8
61240 Kamnik.

Odpiranje ponudb bo v ponedeljek, 15. novembra 1985,
ob 8. uri v sejni sobi Stanovanjskega in komunalnega
gospodarstva Kamnik, Steletova 8.
Vsi interesenti se lahko udeležijo odpiranja ponudb.
Vse informacije v zvezi s prodajo stanovanj dobite na
SKG Kamnik oz. po te!, št. 832-211.

Uspeh atletov
smučarjev tekačev
na Brdu

Tuđi ietos je ŠD Kokrica or-
ganiziral III. TEK ŠTAFET NA
88 km dolgi progi okoli »dvorca«
na Brdu pri Kranju. Organiza-
torji pa so tekmovanje res vzor-
no pripravili. Ekipa atlctskega
kluba iz Kamnika je lani na tem
tekmovanju osvojila 5. mesto,
Ietos pa so kamniški tekmovalci
startali na 1. mesto in to jim je
tuđi uspelo. Čeprav je Ietos
manjkal najboljši tekmovalec
lanske ekipe Franci Novak, je
ekipa v sestavi Tatjana Smolni-
kar, Primož Golob, Dušan Ore-
hek, Lađo Urh, Marko Roka-
vec, Ivan Urh, Zlato Orehov in
Jaka Škorjanc osvojila 1. mesto s
prednostjo več kot 9 minut pred
drugouvrščeno ekipo ŠD Kokri-
ca I. Za namećek pa je ekipa
AK Kamnik postavila še rekord
proge in izboljšala lanski čas šta-
fete AK Velenje za dve minuti,
kar je uspeh, ki ga ni nihčc pri-
čakoval. K dobremu razpolože-
nju je prispevalo tuđi zelo lepo
vreme, saj je bilo kljub oktobru
za tek ćelo prevroče. Štafeta AK
Kamnik je bila vseskoži v vod-
stvu, prednost štiri minute pa ji
je prinesla že na začetku z res
odličnim tekom Tatjana Smolni-
kar, saj je slabih 11 km pretekla
v času 36,07 min., kar je odličen
rezultat. Na tekmovanju je sode-
lovala še ena kamniška štafeta,
to je bila ekipa smučarjev teka-
čev SK Kamnik, ki se je vseskoži
borila za 3. mesto za ekipo TSK
Unior Olimpija, na koncu pa so
bili »prekratki« za slabo minuto.

- do -

Od Kamnika do Kavkaza
nadaljevanje

Zamišljeno sva zrla skozi
okno vagona in radovedno čaka-
la, kdo in kakšni so najini sopot-
niki. Bova našla koga za pogo-
vor? Čakava in upava! Neskonč-
na ravnina se je bahavo razkazo-
vala s svojo zlato rumeno odejo
pšenice in cvetočih sončnic.
Kakšen dar in bogastvo narave.

Takšna polja so rezultat samo
dobrega gospodarjenja. Vsak
košček zemlje je obdelan, vsak
nekaj daje. Madžarska je v po-
ljedelftvu naredila velik korak.

Po opravljeni carinski kontroli
so potniki začeli prihajati na
hodnik. Prvi, ki sva ga opazila,
je bila ženska. Zloben ljudski
rek pravi: »Če zjutraj najprej
srečaš babo, bo dan nesrečen«.
Tem mislim nisva upala verjeli
in oba sva skoraj h krati izblebe-
tala tisto lepo moško modrost.

»A ni fejst baba, to pa ja ni
slabo.«

Bilo jih je malo in vsi so govo-
rili rusko, le temnopolta zakon-
ca sta govorila v svojem jeziku, v
njunem kupeju pa sta se zelo
prizadevno drla dva fletna za-
morčka v jeziku, ki je vsem
odraslim prav dobro razumljiv.

Spomnil sem se svoje mladosti
in besed vaških starih mani.

»Če se otrok ne dere, ni živ.«
Ta dva sta po takšnem razmi-

šljanju imela vsak po dvoje živ-
ljenj. V njihovi bližim nama res
ne bo dolgčas. Vlak je drvel sko-
zi številna naselja ob Blatnem je-
zeru. To so zanimivi turistični
kraji z izredno razgibano arhi-

tekturo nerazkošnih, stanovanj-
skih in počitniških hišic, lepo
urejeno in čisto okolico, z mno-
gimi športnimi objekti za rekre-
acijo turistov. Lep6 in toliko za-
nimivo, da bi obisk teh krajev
pomenil posebno doživetje.

Vlak se že dve uri ni ustavil in
panoramo lahko opazujeva le
skozi okna, ki so še vedno skrb-
no zaprta.

Na koncu vagona je bil napis z
velikimi črkami. »U nas njet ku-
rit!« Kadilci so si svoje užitke
lahko privoščili samo v predpro-
storu vagona, kamor je zelo po-
gosto zahajal tuđi moj prijatelj
Janez.

Na hodniku se je pojavil drug
sprevodnik, nočni je menda od-
Jel spat. V vsakem vagonu sta
bila torej dva sprevodnika, kar
je skoraj razumljivo, saj vlak od
Rima do Moskve vozi tri dni in
noči. Je sprevodnikov preveč ali
premalo, vseeno? Po prepro-
stem računu je bilo na vsem vla-
ku en vagon sprevodnikov, ne-
kaj tuđi nežnega spola. Te sva

V SPOM1N

28. oktobra je minilo leto dni,
odkar nas je mnogo prekmalu
zapustil naš dragi mož in ati

VINKO
BALOH

Hvala vsem, ki ste ga ohranili v spominu!

žena Majda in sinova Marko in Jare

ZAHVALA

V 57. letu nam je kruta usoda
iztrgala iz naše sredine dragega

moža, očeta, dedka, brata in strica

METODA
HRIBARJA

iz Šmarce

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem,
znancem in njegovim sodelavcem iz Alprema za pomoć pri
organizaciji pogrebne svečanosti, za izrečena sožalja, podar-
jeno cvetje in spremstvo na njegovi zadnji poti. Hvala tuđi
govorniku za ganljive poslovilne besede, pevcem iz Mengša
za zapete žalostinke in g. župniku za opravljen pogrebni

obred.

Zalujoci: žena Albina, hčerki Irena in Dnšanka
z družinama, brait Feliks in sestra Hilda z družinama

Šmarca, Medvode, Homec, Mengeš, avgusta 1985

ZAHVALA

V 62. letu nas je za vedno zapustil
naš dragi mož, ata, stari ata

in brat

ALOJZ
PLANINC

s Steletove 15
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem, ki ste nam v dneh neizmerne žalosti stali ob
strani, nam nesebično pomagali, izrekli sožalje, pokojniku
podarili cvetje in ga tako številno pospremili v njegov prerani
zadnji dom. Posebno se zahvaljujemo govornikom za poslo-
vilne besede, pevcem za ganljivo petje, praporščakom za

zadnji pozdrav in g. župniku za pogrebni obred.

Žalujoči: žena Pavla, hčerka Lojzka z družino, brat Stanko,
sestre Marija, Nežka in Kati z družinami

Kamnik, Maribor, Ljubljana, Titovo Velenje, i
Vransko, oktober 1985

na postajah videla skozi okna.
Naš novi sprevodnik je po ku-

pejih raznašal naročeni ruski čaj.
Tuđi pri nama se je oglasit.

»Čaj?« je Ijubeznivo vprašal in
naju v trenutku spravil v zadre-
go. »U nas njet rubelj,« sva mu
junaško priznala, čeprav sva
vsak po nekaj prišVercanih rub-
Ijev tiščala v pesti, pa mu tega
nisva upala povedati. Zamahnii
je z roko in prijazno pokimal, da
bo čaj vseeno prinesel. »No vidiš
Cene, da so Rusi naS prjat'l,« je
Janez strokovno ugotovil, saj na-
ma ni nihče drugi ponudit čaj.
Bil je zelo dober in serviran v
značilnih ruskih vrčkih iz stekla
in kovinsko oblogo z narodnim
ornamentom. Prvič v življenju
sva čaj pila iz samovarja, ki je
stal v kupeju sprevodnika, ka-
mor sva enkrat že pokukala.

»Tole potovanje je pa kar pri-
jetno, še čaj sva dobila po naj-
nižji ceni, sicer pa stane samo
Stiri kopejke.

SE NADAUUJE
CENE GRILJC

Samoupravna interesna komunalno cestna
skupnost občine Kamnik
razpisuje
na podlagi določil zakona o prometu z nepremičninami
(Uradni list SRS št. 19/76) naslednjo

javno dražbo
s pisnimi ponudbami za odprodajo
- dvosobnega stanovanja št. 6 v pritličju stanovanjskega
bloka Matije Blejca št. 14, Kamnik, v izmeri 61,60 mJ, po
izklicni ceni 3,889.864 dinarjev.
Stanovanje je zasedeno do decembra 1986.
Interesenti morajo pred odpiranjem ponudb obvezno po-
ložiti kavcijo v visini 5% od fzklicne cene in to na račun
številka 50140-662-24011 Samoupravna interesna komu-
nalno cestna skupnost občine Kamnik!"
Izklicna cena mora biti poravnana v 30 dneh po sklenitvi
pogodbe.
Kupee nosi vse stroške v zvezi s pogodbo, vključno s
plačilom davka na promet nepremičnin.
Interesenti naj vložijo pisne ponudbe v 15 dneh od dneva
objave v zaprtih kuvertah z cznako »Javni natečaj - za
prodajo stanovanja« na naslov Samoupravna interesna
komunalno cestna skupnost občine Kamnik, Steletova 8,
61240 Kamnik.
Odpiranje ponudb bo v ponedeljek, 15. novembra 1985,
ob 8. uri v sejni sobi Stanovanjskega in komunalnega
gospodarstva Kamnik, Steletova 8.
Vsi interesenti se lahko udeležijo odpiranja ponudb.
Vse informacije v zvezi s prodajo stanovanj dobite na
SKG Kamnik oz. po tel. št. 832-211.

ZAHVALA

Ob smrti našega dragega oćeta,
bratranca in strica

HERMANA FLERINA-
BOŠTJANA

borca Šlandrove brigade,
iz Nevelj

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodni-
kom, prijateljem, sosedom, krajanom,
znancem, sodelavcem Titana Kamnik,

Tiskarne učne delavnice Ljubljana in drugim, ki ste mu poklonili
cvetje in ga pospremili na njegovi zadnji poti, nam pa izrazili soža-
lje. Zahvaljujemo se KO ZZB NOV Nevlje, KS Nevijc, lovskim
družinam, OOS Kemijske industrije Kamnik in Društvu upokojen-
cev Kamnik. Posebna zahvala LD Kamnik za pogrebni obred in
spremstvo do groba. Hvala govornikom za poslovilne besede, pev-
skemu društvu Solidarnost za zapete pesmi, praporščakom za zadnji
pozdrav in pihalni godbi Kamnik. Vsem, ki ste ga imeli radi, šc

enkrat hvala.

Žalojoci: hcerfca Julka, sin Jože z Ireno in Kati in drugi

Nevlje, Kamnik, 21. oktobra 1V85
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»Premagal sem
samega sebe«

Vsi najbrž ne poznate Mareta Rutarja, ki je 12. oktobra
pretekel supermaraton v Varaždinu. Zaposlen je v Biro
Kamnik.

Pa sprcgovoriva o supermaratonu:
»Kako si ireniral?«
»Teci sem začel marca. V Radencih, na maratonu tren src,

sem pretekel ritali maraton, septembra v Bovcu maraton.
Tedensko sem pretekel 80 do 100 kilometrov.«

- Kdo pripravlja ta super-maraton?
»Organizira ga atletski kljub Sloboda Varaždin, pobudnik

pa je Boris Kožar. Letos je bil že sedmi supermaraton. Bilo je
46 udeležencev, osem jih je odstopilo, tako da nas je ostalo še
38, od tega jih je bilo nekaj tuđi iz drugih držav. Nastopile so
tuđi tri ženske, dve Italijanki in Čehinja. Pogumna Čehinja je
zadnjih deset kilometrov pretekla bosa. Slovencev nas je bilo
šest.«

- Si kaj omahoval?
»Če hočeš preteči supermaraton, je potrebna disciplina in

veliko volje in tuđi veselja do teka.«
- Koliko časa traja maraton?
»Limit je 15 ur. Na progi so tri postaje, kjer mcrijo čas. Če

ne dosežeš zadovoljivega časa in nimaš več možnosti, da bi
tekel pod 15 ur, moraš odstopiti. Zmagovalec Moćnik iz Kra-
nja je postavil nov rekord proge. Pretekel jo je v sedmih urah
in treh minutah. Ker sem tekmoval prvič, sem moral nekaj
proge prehoditi, zaradi krize, ki sem jo imel med tekom.
Navadil sem se piti morsko vodo, ker sem prebral knjige
dr. Srečka Berganta o polnokrvnosti.«

-Kakšni so bili obćutki med tekom?
»Med tekom sem se spoznaval s sotekači. Na vsak način

sem hotel doseći cilj. Do petdesetega kilometra nisem nič pil,
ker sem s tekočino imel slabe izkušnje. Tekel sem bolj z
rezervo, saj nimam izkušenj na tovrstnih tektnovanjih. Tako
so mi tuđi svetovali prijatelji.«

- Zakaj tečeš?
»Tečem zase, ni pomembno ali priđeš prvi ali zadnji. Tek-

mujem sam s seboj. Drugi tekači, s katerimi tekmujemo, so
mi samo v pomoć.

- Kako si se počutil na cilju?
»Čutil sem izredno zadovoljstvo, saj premagaš sebe in krize

med tekom. Naslednji dan sem imel malo trde noge, vendar
sem se odločil, da grem drugo leto zopct.«

Marko Rutar je aktiven tuđi v mladinski organizaciji. Letos
je postal član predsedstva OK ZSMS Kamnik. Sam meni, da
je žc nekoliko prestar za delo v mladini in da ima druge
obveznosti. Lani je bil v brigadi, da je spoznal tuđi brigadir-
sko življenje.

Marku lahko za njegov uspeh čestitamo, saj ni premagal le
sto kilometrov, ampak tuđi samega sebe. D. G.

Mednarodni
suhi biatlon

Tekmovanja v suhem biallonu v
letnem času tekmovalcem nadomeš-
čajo »pravi« biation. Tuđi suhi biat-
lon je sestavljen iz teka in streljanja,
razlika je v tem, da tekmovalec pozi-
mi pri teku s smučmi nosi puško s
seboj, poleti pa ne in vzamc puško
Sele na slrelišću.

Tekaška sekcija pri SK Kamnik je
na pobudo komisije za biatlon pri
Smučarski zvezi Slovenije sklenila or-
ganizirati suhi biatlon, po možnosti z
mednarodno udeležbo. Tako se je
sredi septembra v Tunjicah na I.
MEDNARODNEM TEKMOVA-
NJU V SUHEM BIATI-ONU zbralo
52 tekmovalccv iz sedmih domaćih
klubov in tekmovalci iz Runpoldinga
in Berchtestgadna iz ZR Nemčije.
Organizcijski odbor, ki ga je vodil
Srečo Koželj, je s pripravami na tek-
movanje pričel žc več mesecev pred
tekmovanjem, tako da je bilo samo
tekmovanjc res dobro pripravljeno,
organizatorji so za to poželi vrsto
priznanj in pohval. Tuji tekmovalci
pa so bili posebej navdušeni nad Tu-
njicami in samim prizoriščem tekmo-
vanja.

Konkurenca na tekmovanju je bila
zelo moćna, posebej v mladinski ka-
tegoriji, pa tuđi v pionirski, medtem
ko so se v kategoriji članov pomcrili
samo tekmovalci iz jugoslovanskih
klubov. Doslej se še na nobenem bi-
atlonu pri nas ni zbralo 30 mladincev,
kolikor jih je tekmovalo tokrat in za-
to je še toliko bolj razveseljiv uspeh
kamniških tekmovalcev, ki so v kate-
goriji starejših mladincev osvojili prva
štiri mesta.

V pionirski kategoriji je Domine
Spruk premoćno zmagal v svoji sku-
pini, bil je za razred boljSi od ostalih,
tako v teku kot streljanju. V katego-
riji mlajših pionirjcv pa je Klemen
Mali osvojil odlićno 3. mesto, kar je
veljalo za presenečenje.

V članski kategoriji je Orehek za
šest sckund zgrešil prvo mcsto in pre-
magal tuđi olimpijca Jureta Velcpca,
v isti kategoriji pa je Milan Sedušak
osvojil 4. mesto.

Omenimo naj, da so tekmovalci iz
ZR Nemčije nastopili z najnovejšitni
biatlonskimi MK puškami, pionirji pa
z zračnimi puškami, kakršne bi si že-
leli tuđi strelci, tako da so bili glede
na puške korak pred našimi tekmo-
valci. Da bi tekmovanje vzorno zak-
ljučili smo razglasitev zmagovalcev
pripravili na Titovem trgu v Kamni-
ku. Najboljši trije v vsaki kategoriji
so prejeli pokale pokrovitelja tekmo-
vanja - IDEJE IZ KAMNIKA -
naslednji trije uvrščeni pa praktične
nagrade, ki so jih prispevalc nekatere
delovne organizacije in posamezniki
iz Kamnika.

Ob koncu se na tem mestu zahvali-
mo vsem, ki so nam pomagali pri or-
ganizaciji tekmovanja, ali nam s svo-
jimi prispevki finančno pomagali, po-
sebej pa se zahvaljujemo kolektivu
IDEJE za izkazano pomoč.

Rezultati: elani, 10 km - 1. Ro-
nald Turšič 39,55 SK Loška dolina; 2.
Dušan Orehek 40,05 SK Kamnik; 3.
Jure Velepec 40,31 SK Dol; ml. čla-
ni, 6 km - 1. Uroš Velepec 25,39 SK
Dol; 2. Primož Krajšek 25,42 SK
Ihan; 3. Polde Kovač 29,48 SK Dol,
starejši mladine! 6 km - 1. Tomo1

Golob, 2. Metod Moćnik in 3. Rajko
Novak (vsi trije SK Kamnik); mlajši
mladinci - 1. Janez Ožbolt 27,12 SK
Loška dolina; 2. Flori Schwaiger
28,54 SC Runpolding; 3. Admir Ja-
mah 28,56 SK Romanija-Palc; siarej-
si pionirji 4 km - 1. Domine Spruk
19,24 SK Kamnjk; 2. Hans Georg
Otti 20,21 SC Runpolding; 3. Marko
Leskovec 20,34 SK Logatec; mlajši
pionirji - 1. Jure Smole 20,54 SK
Logatec; 2. Tadcj Musec 22,08 SK
Logatec; 3. Klemen Mali 22,30 SK
Kamnik.

Zaključak
lokosttelske sezone

Zmagovalec Tomaž Tobernik K. K.

Čez ovire
tuđi brez sedla

Konjeniški klub Komenda je bil v
nedeljo, 20. oktobra, prireditelj le-
tošnje zadnje konjeniške prireditve v
Sloveniji, na kuteri so sodelovali KK
iz Brda, Ljubljane, Maribora, Šent-
jerneja, Krumperka ter organizator
KK Komenda. V sonenem vendar
precej hladnem vremenu, si je prire-
ditev ogledalo 1500 gledalcev.

Posebnost prireditve, ki je imela
predvsem propagandni značaj, in po-
pestritev je bil dvoboj na 1000 m med
drugo najboljšo jugoslovansko kole-
sarko Uršičevo iz Kamnika in vozni-
co Angclo Škofic iz KK Brd z Lišo -
2-lctno kobilo in letošnjo zmagovalko
derbija. Zmagala je Angela Skofic s
kobilo Lišo, ki je dosegla zelo dober
čas 48,3 km/h; kolesarka Uršičeva pa
je tokrat zaostala ter dosegla 43.5
km/h.

Druga posebnost prireditve - pre-
skakovanje ovir (zbralo se je kar 36
tekmovalcev) je bilo tekmovanje brez
sedlov na zaprekah visine, 100 do 130
cm - lov na točke. Zmagal je Tomaž
Tabernik z Ledy Šušu iz KK Komen-
da s 1180 točkami. Drugi je bil Aco
Slavič, »Don« KK Krumperk s 1080
toćkami. Tomo Mali »Aron«, KK
Krumperk s 1060 točkami.

V preskakovanju ovir z osedlanimi
konji (visina zaprek 100 do 130. cm)
je bil zmagovalec

Matjaž Čik, »Aron,« Krumperk
1260 točk, drugi Matjaž Čik ml.
»Santa Maria«, Krumperk 1160 točk,
tretja Alenka Keršič, »Holy Boy«,
KK Ljublana 1140 točk (Keršičeva je
letos dosegla na Balkanskom prven-
stvu v Turčiji 2. mesto).

Zmagovalci pri mladih konjih:

1. Tina Slovnik, »Rintintan«, KK
Krumperk, 2. Irena Habe, »Aga«
KK Krumperk, 3. Liljana Leš, »Ko-
ral«, KK Maribor.

Tuđi tokrat je vso organizacijo pri-
prave perkurja in ostalih del pri pre-
skakovanju vodil predsednik jahalnc
sekcije Miha Tabernik, tehnični del
meritve časov pa je opravil Smučarski
klub Komenda. Pri tekmovanju kasa-
čev so bili v posameznih tekmah do-
seženi naslednji rezultati:

1. dirka, časovni handicap za dve-
letne kasače, 1600 m: 1. Lib II. (Ran-
čigaj. Brdo) 1:34,2, 2. Firo (Anton-
čič, Šcntjernej) 1:34,4. 3. Saba (Žan
ml., Ljubljana) 1:40,7.

2. dirka - časovni handicap za
3-12-letne kasače, 1600 m. temelj
1:26 in boljši čas:
1. Fizon (Jagodic, Komenda) 1:30,1,
2. Dudek (Grum, Ljubljana) 1:32,5,
3. Six (Plećko, Maribor) 1:35,0.

3. dirka - revija enoletnih kasačev,
700 m: 1. Ajs (Oman, Komenda), 2.
Lacik B (Cotman, Brdo), 3. Bončo
(Hartman, Komenda).

4. dirka za 3-12-letnc kasače s ča-
som 1:20,9 in slabšim: 1. Lambi
(Damjan Oražem, Ljubljana) 1:25,1,
2. Nepal B (Gorjanc, Brdo) 1:26,4,
3. Moriš (Berčič, Komenda) 1:29,3,
4. Darius (Zmrzlikar, Komenda)
1:30,2.
kmečke dirke:

1. Konc, 2. Dimic, 3. Jerovšek (vsi
Komenda).

Sicer pa je bila vsa organizacija
pod taktirko prizadevnega predsedni-
ka kluba Alojza Lana na visoki ravni.

J. K.

Konec septembra se je v arboretu-
mu Voleji potok zaključila sezona v
lokostrelski Hunter&Field disciplini.
Tekmovanje je šlelo za državno pr-
venstvo.

Kraj tekmovanja, arboretum Volčji
potok, je nudil nepozabno sliko s
svojimi jezeri, meglicami in drevesi.

V soboto, 21. septembra, ob deve-
tih zjutraj je Anton Ipavic, predsed-
nik Skupšćine občine Kamnik, poz-
dravil tekmovalce, jim zaželel veliko
športne sreče in otvoril tekmovanje.
Za tem so se tekmovalci razšli po
progi, vsaka skupina tekmovalcev k
eni od 28 tarč, ki so bile postavljene
po gozdu in travnikih. Tekmovanje
se je začelo. Kamničani smo držali
pesti za lanskoletnega državnega pr-
vaka Borisa Jemca v kategoriji in-
stinktivno. Želje nišo bile zaman, saj
je po dveh dneh tekmovanja obdržal
naslov državnega prvaka.

Velike težave so imeli tekmovalci z
ocenjevanjem razdalj, saj so svetlobni
učinki (sonce, senca, voda) večkrat
botrovali zgreŠenim strelom.

Ob koncu tekmovanja so si bili vsi
tekmovalci enotni, da lepše tekme pri
nas, morda ćelo v alpskem prostoru
še ni bilo.

Kaže pa, da nobena stvar ne more
miniti brez neljubih dogodkov. Tako
je bilo tuđi na naši tekmi. Par dni
pred tekmovanjem smo postavljali
progo in pripeljali 32 slamnatih plete-
nih tarč, ki smo si jih sposodili pri
Lokostrelski zvezi. Tarče so uvožene
in je vsaka od njih vredna skoraj star
milijon. Že dan po razmestitvi sta
dve tarći izginili iz arboretuma v
kakšno stanovanje za predpražnik.
Zaenkrat še neznanemu tatu se naš
klub zahvaljuje za prijaznost, da nas
je oškodoval za 20.000 din, kar je

verjetno njegova nagrada fantom iz
kluba, ki so marsikatero nedeljo ali
popoldan žrtvovali za realizacijo tek-
movanja.

Iskreno pa se zahvaljujemo Skupš-
čini občine Kamnik za pokrovitelj-
stvo nad tekmo, še posebno pa tov.
Ipavicu, predsedniku skupščine. Prav
tako se zahvaljujemo upravi arbore-
tuma Volćji potok, ki nam je dovolila
pripraviti tekmovanje v svojem par-
ku. In ne nenazadnje se zahvaljujemo
postaji milice, ki je razumela naše te-
žave glede tarč in nam priskočila na
pomoč.
Rezultati: ČLANI PROSTO 1. Stane
Natlačen, Postojna 938 krogov, 2.
Marko Podržaj, Jugobanka 915 kro-
gov, 3. Marjan Podržaj, Jugobanka
907 krogov, 5. Drago Desnica, Kam-
nik 879 krogov.

ČLANI INSTINKTIVNO: 1. Boris
Jemec, Kamnik 786 krogov, 2. Žarko
Kranjc, Gornji grad 762 krogov, 3.
Valentin Prelovec, Ankaran 758 kro-
gov, 4. Vojko Colnar, Kamnik 728
krogov.

COMPAUND PROSTOR: 1. Pc-
ter Tomazin, Exoterm 927 krogov, 2.
Miran Bavćar, Ankaran 869 krogov,
3. Samo Ostrouška, Postojna 836
krogov, 4. Egon Štebe, Kamnik 802
krogov.

ČLANICE PROSTOR: 1. Ksenija
Podržaj, Jugobanka 685 krogov.

ČLANICE INSTINKTIVNO: 1.
Barbara Župan, Ankaran 548
krogov.

MLADINCI PROSTO: 1. Robert
Kidrič, Postojna 856 krogov, 2. Si-
mon Pavlin, Exoterm 849 krogov, 3.
Blaž Jemec, Kamnik 836 krogov.

MLADINCI INSTINKTIVNO: 1.
Izidor Požar, Postojna 637 krogov, 2.
Erik Stiherel, Exoterm 330 krogov.

B. B.

Zaključek alpskega pokala r lokostrelstru v Kranjski gori. Od lere
proti desni: Drago Desnica, Boris Bratuž in Boris Jemec.

Tek postaja njeno življenje
Drobna, majhna, gibčna, /govorna

je tale Tatjana. Pa pridna tuđi, saj
poleg intenzivnega treniranja zmore
še studij na visoki •soli za organizacijo
dela v Kranju. Sedaj obiskuje dva-
indvajsetletna Tatjana tretji letnik. V
lanski zimski številki Kamniškega ob-
caua smo jo predstavili kot eno iz-
med udeleženk zimske olimpijade v
Sarajevu, kjer je tekmovala v teku na
sinučeh in se po koncu olimpijade ta-
korekoč javno pošlo vila od aktivnoga
ukvarjanja s tem zimskim športom.

»Bilo je prenaporno zame, »predv-
sem vožnja na treninge,« nisem mo-
gla vedno trenirati na domaćem tere-
nu. Preprosto zaradi tega, ker snežne
razmere nišo bile vso zimo ugodne za
tek na smučeh. Prekinila sem tuđi za-
radi studija kateremu sem se nameni-
la bolj posvetiti; Olimpijada je pač
taka prelomnica, ko marsikdo zaklju-
či svojo ka.riero. Nekaj mesecev sem
malodane uživala v brezskrbnem
brezdelju, potem pa me je spet zagra-

jc kot članica AK Kamnik udeležila
že nekaj krosov, kjer je dosegala naj-
višja mesta. Udeležila pa se je tuđi
finala atletskega pokala Slovenije,
kjer je bila v teku na tri kilometre
prva, v teku na 150 metrov pa je do-
segla drugo mesto. V finalu za atlet-
ski pokal Jugoslavije je Smolnikarje-
va v teku na tri kilometre dosegla
odlično drugo mesto. V teku na stezi
je Smolnikarjeva dokazala, da seže že
v vrh jugoslovanske ženske atletike,
k temu pa, tako trdi Tatjana, je bi-
stveno pomagal njen trener Rajko Zi-
dan, ki sicer trenira tekmovalce AK
Olimpija.

Pomemben dosežejc je AK Kamnik
dosegel na Brdu pri Kranju, kjer je
bila konec tega meseca tradicionalna

štafeta 8x11 metrov. V ekipi osmih
članov je nastopila tuđi edina članica
Tatjana Smolnikar. Ekipa Kamnika
je zmagala.

Na riajvečjem slovenskem prazniku
množične atletike, na jubilejnem XX.
krosu občinskih reprezentane za po-
kale Dela, ki je bil 20. oktobra v
Novem mestu je Smolnikarjeva po-
tem, ko je pred kratkim občutno po-
pravila državni rekord na 10 kilome-
trov, ponovno navdušila z zmago
med članicami.

Tatjana, ki ima kondicijo še iz ob-
dobja treniranja teka na smučeh, se
je odločila intenzivnije delati tuđi na
času in žc sedaj dvakrat tedensko ho-
di na treninge v Ljubljano. Po nedelj-
skem krosu za pokal Dela je dejala:

»Steza je bila kot nalašč zame. Do-
volj razgibana in zahtevna, prav taka,
kot sem jo vajena še iz mojih teka-
ških let. Moram reći, da sem zelo
zadovoljna z letošnjo sezono, seveda
še posebno z velikim uspehom na de-
setkilometrskcm krosu. Gotovo bo ta
rezultat pomenil tuđi spodbudo za
naprej. Atletiki se najprej nisem mi-
slila tako resno posvetiti, sedaj pa, ko
vidim, da gre, je seveda drugače.«

Torcj, Tatjana še ne bo odnehala,
in sedaj, ko so predavanja, včasih, ko
je v stiski s časom, vzame trenirko in
copate kar s seboj v Kranj in na tam-
kajšnjem stadionu malo potrenira.
Kadar ni časa na pretek, je treba vs*-
ko minuto temeljito izkoristiti za do-
sego cilja, ta pa je za Tatjano vseka-
kor doseći čimboljše rezultate tuđi v
atletiki.

ROMANA GRČAR

Predstavitev vezi Tyrolia v Titanu

bilo, nekaj sem morala početi. Začela
sem teci. Čisto tako, iz veselja, neob-
vezno. Uživam v teku v naravi, vsak
dan pretečem po več kilometrov.«

Tatjana Smolnikar je članica atlet-
skega kluba Kamnik, prvi njen po-
membnejši nastop v tekaški karieri
pa je bil majski tek trojk okrog žice
okupirane Ljubljane, kjer je bila čla-
nica zmagovalne ekipe Olimpija iz
Ljubljane. Od takrat pa do danes se

V cetrtek, 10. oktobra, na dan ko-
vinarjev, sta Titan in Slovenijašport
priredila seminar o smučarekih vezeh
tvrolia v sejni sobi Ticana. Seminarja
se je udeležilo prek sto poslovnih
partnerjev iz vse države, največ iz
Slovenije.

Udeležence je najprej pozdravit ge-
neralni direktor Titana ing. Zvone
Lemič z željo, da bi pridobili čim več
znanja za naporno delo v smučar-
skem športu.

Po iskreni dobrodošlici direktorja
in pozdravu vodje marketinga Slove-
nijašport Tomaža Lcniča so udele-
ženci prisluhnilr strokovnim nasve-
tom o vezeh tvrolia, ki jih je poda]
ing. Klemen Pibernik iz razvojnega
oddelka Titana. Predstavil je posa-
mezne modele vezi tyrolia serije 90 in
najnovejše vezi iz letošnje kolekcije
tvrolie. Strokovnemu delu je sledila
20-minutni film, ki je prikazal razvoj
smučarskih vezi od pretekljosti do
danes in s tem v zvezi malenkostne
podrobnosti in zahteve, ki jih mora

Izdelovanje ograj, vrat in
ostalih železnih konstrukcij.
Boris Baloh, Kianec 42, Ko-
menda, tel. 841-337 (po-
poldne).

izpolnjevati vez. za smučarja amater-
ja, sploh pa za vrhunskega tekmo-
valca.

Vodja prodajnega oddelka mučar-
skih vezi v Slovcnijašportu, Rok Ze-
linka, je pojasnil trenutne tržne raz-
mere, med seboj primerjal programe
in cene vezi različnih proizvajalcev
(Marker, Salamon, Look . . . ) . Mnogi
navzoči so z nestrpnostjo pričakovali
predstavitev napovedanih gostov, na-
ših vrhunskih alpskih smučarjev, in
morda je bil kdo razočaran, kajti na-
povedanih Jureta Franka in Andreje
Leskovšck ni bilo. Vabilu pa se je
odzval Boris Strel, ki je iz svojih bo-
gatih smučarskih izkušenj ocenjeval
vrednost posameznih vezi in odgovar-
jal na vprašanja. Za popestritcv sre-
čanja so organizatorji pripravili sreče-
lov, v katerem so bili avtomatično
udeleženi vsi navzoći in mednje so
bile razdeljenc praktične nagrade, ki
so jih prispevalc tuđi delovne organi-
zacije naše obćine (Svit, Svilanit.
Stol, Utok). Verjetno pa je imel naj-
več sroče pri žrebanju dobitnik naj-
višjega zadetka, to so bile smućarske
vezi tyrolia 390 RD.

Letošnje srečanjc je bilo žc šesto
DO vrsti in prav gotovo ne poslednje.
Stevilni poslovni partnerji so se kot
vsako leto doslej prepričali o predno-
stih smučarskih vezi tyrolia, katerih
edini proizvajalec v Jugoslaviji je
kamniški Titan, ekskluzivni prodaja-

lec pa Slovenijašport. Izvedli pa so
tuđi, da bodo letos v dogovoru z or-
ganizacijskim komitejem Planica vezi
cenejše. A L E Š J A K O p l c

Kamniški občan

KAMNIŠKI OBČAN, glasilo
občinske konference SZDL
Kamnik - Kamniški občan je
aprila 1981 ob 20-letnici
izhajanja prejel srebrni znak
OF - Ureja Svet za informira-
nje, predsednik Janez Pirš,
in uredniški odbor v sestavi:
Katarina Cerar, Damjan Gla-
dek, Romana Grčar, Janez
Maleš, Anica Rak, Matic
Romšak, Stane Simšič in Ja-
na Taškar, glavna in odgo-
vorna urednica. Tehnični
urednik Franci Mihevc. Stro-
kovna sodelavka Vera Mejač.
- Izhaja dvakrat mesečno -
Naslov uredništva: Kamnik,
Tomšičeva 2, telefgn 831-311
- tekoči račun pri OK SZDL
50140-678-57039 - Kamniški
občan - Rokopisov in foto-
grafij ne vračamo - Tiska
CGP Delo v Ljubljani.
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Atletski klub SLOBODA Varaždin


